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Začela se je sezona 
kulturnih, športnih 
in drugih prireditev 

v občini 
K o n e c a v g u s t a i n v p r v i po lov i c i septem

b r a se je zv r s t i l o neka j z a n i m i v i h p r i r ed i 
tev. 30. a v g u s t a so se zb ra l i s l i k a r j i n a 

enodnevn i s l i k a r s k i ko lon i j i , i s t i večer je 
b i l a v e l i k a g a s i l s k a p r i r ed i t ev v K o m p o -
l jah. 6. s e p t e m b r a je b i l a n a h i p o d r o m u v 

K o m p o l j a h konjeniška pr i red i tev , 20. 
s e p t e m b r a p a so p r i r e d i l i n a V i d m u memo-
r i a l v s p o m i n n a u m r l e i g ra l ce r o k o m e t a -
t i s t e špor tne panoge , k i je b i l a p r ed l e t i v 
Dobrepo l ju najbolj r a zv i t a . Z a r a d i s l abega 

v r e m e n a s t a b i l i zadnj i dve p r i r e d i t v i 
p res tav l j en i za en d a n o z i r o m a en teden, 

zato b o m o o m e m o r i a l u poročal i v nas l ed 
nji števi lki , o v s e h o s t a l i h p a l a h k o prebe

rete že v današnj i številki. 

Iz vsebine: 
•> Konjeniške dirke 
•» Gasilski praznik v Kompoljah 
• o Gasilska operativna vaja 

EXTEMPORE 
100 let Jožefe Tomšič 

•» Pogovor s predsednikom 
Športnega društva 

•o Čebelarska ekskurzija 
Prvi šolski dan 

•> Športni rezultati 
Naslednja številka Našega kraja bo izšla konec oktobra. 

Prispevke sprejemamo do 12. v mesecu 
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Vzpostavimo občinski trg 
nepremičnin 
Občinski svet je v letošnjem letu sprejel dva zelo pomembna 
odloka, ki imata zelo zamotane naslove, ki izvirajo deloma še 
iz prejšnjih časov. To je Odlok o spremembah in dopolnitvah 
prostorskih sestavin dolgoročnega in srednjeročnega plana 
občine Dobrepolje za obdobje 1986-2000. Dopolnjen 1996. 

Z a tem strasnim n a s l o v o m se skr iva 

enoten prostorski plan za celo o b č i n o . V 

njem je opredeljeno, kaj je zazidlj ivo in 

kaj n i . To je sicer dopoln i t ev že davno 

sprejetega plana in poenotenje za celo ob

č ino . D r u g i odlok, k i se imenuje O d l o k o 

prostorskih uredi tvenih pogojih za o b č i 

no Dobrepolje, pa opredeljuje, p o d kak

š n i m i pogoji in na k a k š e n nač in se na do-

o č e n e m o b m o č j u lahko gradi . O b a o d 

loka sta zelo p o m e m b n a , saj je z nj ima 

dana osnova s t rokovnjakom, ki o d l o č a 

jo o gradnji, da se lahko na njega sk l icu

jejo. Vsak o b č a n si lahko tudi na o b č i n i 

ogleda na karti , kaj je zazidlj ivo in kaj n i 
in pod k a k š n i m i pogoji bo lahko gradil . 

Prav je, da se vsak, k i namerava kaj gra

di t i , najprej p r e p r i č a o tem, ali je zem

ljišče zazidljivo in k a k š n o zgradbo bo lah

ko postavil na d o l o č e n e m zeml j i šču . N e 

kateri si še vedno predstavljajo, da se lah

ko gradi kar na č r n o in vsevprek po nj i 

vah in po gozdovih . To seveda ni mogo

če in hudo narobe b i b i lo , če bi se tako 

delalo. Uničili bi si p o p o l n o m a svoje živ

ljenjsko okolje in še bolj skazil i n a š e vasi, 

kot so sedaj. V bližnji preteklosti n a m r e č 

ni bi lo nobenega poudarka na tem, ka 

ko in kje se gradi. D r ž a v a z zakonodajo 

pa zelo zaostruje pogoje gradnje, nač in 

gradnje in mesta, kjer se lahko gradi, za

to je bil že skrajni čas, da smo te odloke 

sprejeli. V nekaj mesecih bo prvo fazo 

pr idobivanja gradbene dokumentac i j e , 

k i je v pristojnosti o b č i n e , to je lokaci j 

sko dokumentac i jo , že m o ž n o n a r o č i t i 

na sedežu o b č i n e na V i d m u , sedaj je to še 

v Grosupl jem. Lokaci jsko dovoljenje in 

gradbeno dovoljenje pa zaenkrat še os

tane v rokah Upravne enote. M o r d a bo 

novi zakon prinesel tudi to sp remembo, 

da bo o b č i n a l ahko izdajala gradbena 

dovoljenja, kot povsod po svetu. K a k o r 

kol i že, kdor se o d l o č a za gradnjo, naj si 

najprej priskrbi papirje. Seveda je s tem 

precej potov in s t roškov, toda še vedno 

pol manj, kot pa v pr imeru , če se izkaže, 

da je to č r n a gradnja in pride do r u š e 

nja. T u d i če do rušen ja ne pride, so s t roš 

k i legalizacije dvakrat večji. Vsa Sloveni

ja je n a m r e č posl ikana z av ionsk imi po 

snetki in , ne boste verjeli, na tem posnet

k u se lepo v id i tudi na jman j ša zgradbica 

ali lesena utica, tako da se res ne da n ič 

skri t i . Inšpektor j i so tudi podr l i že nekaj 

č r n o zgrajenih objektov v naši o b č i n i . To 

so predvsem objekti, postavljeni na ne-

zazidl j ivcm o b m o č j u . V obč in i smo z no

v i m i od lok i tudi nekol iko povečal i p ro

store za gradnjo. To je m o ž n o predvsem 

na terenu, ki ne spada v 1. kmeti jski raz

red. Z a vsako spremembo zazidljivosti 1. 

kmetijske cone pa mora bit i dovoljenje 

ministrstva za kmetijstvo, ki pa ga je ze

lo t ežko dobi t i o z i r o m a skoraj nemogo

če. To je po eni strani tudi prav, saj ima 

m o v občin i mnogo več slabih zemljišč kot 

pa dobr ih in je prav, da z idamo na slab

ših zemlj išč ih . 

Torej povzemam še enkrat. K d o r name

rava graditi , naj se najprej p r ep r i ča , če je 

zemlj išče zazidlj ivo in si preskrbi ustrez

na dovoljenja. O b č i n a bo vsakemu stala 

ob strani, da bo papirje p r idob i l č i m prej, 

seveda če namerava graditi tam, kjer je 

Notranjost prizidka šole 

m o ž n o . 

M n o g o k r a t se l judje , n a š i o b č a n i , 

o b r a č a j o na o b č i n o z željo ali p r o š n j o , če 

je kje k a k š n a hiša naprodaj ali k a k š n o za

zidl j ivo zemlj išče. Včasih kaj svetujemo, 

včasih ne vemo nič . Potem pa na lepem 

ugo tov imo , da je nekdo prodal h išo ali 

zemlj išče nekomu, k i n i naš o b č a n . Ta naš 

o b č a n bi pa tako rad ostal v svojem kra

ju . N a misel m i je prišla ideja. Vzpos ta

v i m o o b č i n s k o borzo n e p r e m i č n i n . Ima

m o o b č i n s k o glasilo in vsak, ki namera

va prodati k a k š n o zazidlj ivo parcelo ali 

h i šo , k i leži v naši obč in i , naj to svojo na

mero objavi v N a š e m kraju. Prav tako t i 

sti o b č a n , k i bi rad kaj k up i l . V s e m , ki 

prodajajo n e p r e m i č n i n e v naši obč in i , 

glede, kje ž i v i j o , b o m o oglas o b j av m 

b r e z p l a č n o . B r e z p l a č n o b o m o objavi l i 

tudi željo po nakupu n a š i m stalnim pre

bivalcem. S tem b o m o zbližali potencial

ne prodajalce in kupce ter pospeši l i , da 

se bo trg n e p r e m i č n i n odvijal znotraj ob

č ine in za naše prebivalce. 

Večje zazidljivo o b m o č j e za stanovanj

sko gradnjo je z n o v i m o d l o k o m vzpo

stavljeno v Predstrugah. To je zapolnitev 

praznih prostorov in razšir i tev na desni 

strani ceste proti Pon ikvam. Vendar je za 

to o b m o č j e potreben zazidalni načr t , da 

se bo zidalo po njem. Zaz ida ln i nač r t je 

že n a r o č e n in bo po predvidevanjih k o n 

čan do konca leta. Podobna situacija je 

tudi v Strugah v vasi P r i cerkvi in I,i 

Parcele in pota se bodo potem odmerja

le in prodajale v skladu z zaz ida ln im na

č r t o m . V o b č i n i j ih bo potrebno naredi

ti še več, vendar se vseh naenkrat ne da, 

ker to n i poceni . Gradnja večje stano

vanjske skupine pa je brez zazidalnega 

n a č r t a n e m o g o č a , ker pride po tem do 

m n o g i h zp l e tov p r i cestah v o d o v o d u 

elektr iki i td. V ostalih vaseh so razšir i tve 

m a n j š e , m o ž n o je gradi t i nadomestne 

zgradbe in popo ln i t i vmesne prazne pro

s tore , u r b a n i s t i pa zelo nasprotuje jo 

gradnjam za kozolc i in na vrtovih, ker se 

s tem zelo skazi vas. 

Osebno ocenjujem, da je prostora za 

gradnjo z n o v i m p l anom dovolj , na ne

katerih mestih je m o ž n o graditi takoj, na 

nekaterih pa bo treba še malo počaka t i , 

da ga bo m o ž n o uporabljati . 

Lepo vas pozdravlja 
Vaš župan Anton Jakopič 
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VABILO 

Vse občane občine Dobrepolje vabimo na slovesno 
otvoritev in blagoslovitev novega prizidka vrtca 
in šole na Vidmu. 

Slovesna otvoritev bo v petek, 9. oktobra, ob 16. 
uri. 

V kulturnem programu bodo sodelovali: Godba Do
brepolje, učenci Osnovne šole Dobrepolje, 
malčki iz vrtca Ringaraja, Kvartet BEATI in 
učenci Glasbene šole Grosuplje. 

/ pr i z idku je, kot veste, novi vrtec, dodatne učilnice 
in knjižnica. To je največja občinska investicija v 
tem mandatu, k i smo jo zgradi l i s skupnimi močmi 
in s samoprispevkom, zato je prav, da se otvoritve 
vsi udeležimo. 

Prisrčno vabljeni! 
Občina Dobrepolje Osnovna šola Dobrepolje 

župan ravnatelj 
Anton Jakopič Ivan Grandovec 

O B V E S T I L O 

Č e b o O S O b č i n e Dobrepo l j e sprejel S K L E P 0 R A Z G R N I T V I O S N U T K A 

Z A Z I D A L N E G A N A Č R T A Z A N O V O O B R T N O C O N O P R E D S T R U G E , b o 

C ĵep objavljen v Ur . 1. št. 66. Razgrn i tev b o trajala 30 d n i in se b o p r e d v i d o m a 

pr iče la 5.10.1998. 

Dokumen tac i j a bo na voljo na s e d e ž u O b č i n e Dobrepo l je na V i d m u 35. 

O B V E S T I L A I Z 
O B Č I N S K E UPRAVE 

U R A D N E U R E 

d r ž a v n e g a svetnika V I N C E N C A 

JANŠE, k i zastopa o b č i n e 22. 

vol i lne enote, v katero spada tudi 

O b č i n a Dobrepolje , so vsak prvi in 

tretji ponedeljek v mesecu, od 18.00 

do 20.00 ure, v pisarni O b č i n s k e g a 

sveta O b č i n e Kočevje, Ljubljanska 

27, Kočevje. 

V času u radn ih ur je dosegljiv na 

telefonski številki (061) 851-553. 

V Uradnem listu RS, št. 61 -
04.09.1998, na strani 6015-6017, 
sta bila objavljena skupna javna 

razpisa Ministrstva za delo, 
d r u ž i n o in socialne zadeve in 

Ministrstva za malo gospodarstvo 
in turizem, in sicer: 

1. javni razpis za dodelitev subven

cij za vzpodbujanje odpiranja novih 

de lovnih mest v majhnih in srednjih 

gospodarskih d r u ž b a h in pr i samo

stojnih podjetnikih posameznik ih v 

letu 1998 in 1999 in 

2. javni razpis za dodelitev sredstev 

za sofinanciranje s t ro škov kadrovske

ga, p rogramskega in t e h n o l o š k e g a 

prestrukturiranja industrije in delo
dajalcev s p o d r o č j a malega gospo

darstva ter vzpodbujanja njihovega 

medsebojnega povezovanja s ciljem 

ohran jan ja i n odp i r an j a d e l o v n i h 

mest. 

Z a razpis št. 2 je b i l v Uradnem l i 

stu RS, št. 62 - 11.09.1998, na strani 

6095, objavljen popravek prvotnega 

razpisa . 

V U r a d n e m l i s t u R S , š t . 62 -

11.09.1998, je b i l na strani 6098 ob

javljen javni razpis Sklada Republ ike 

Sloveni je za razvoj malega gospo

darstva za subvencioniranje obrest

ne mere za posojila za n a l o ž b e v ob

novo in razvoj t u r i s t i čn ih obkjektov. 

Razpisi so odpr t i do porabe sred-

s f e v - Adamičeva 15 



10. jubilejni tabor 
Slovenske ljudske stranke 
10. tabor Slovenske ljudske stranke seje 
odvijal v slovenski Istri, v mondeni porto
roški Marini, 6. 9. 1998. Tudi na tokrat
nem srečanju je bilo ogromno udeležencev, 
več kot 15 tisoč članov, simpatizerjev in 
njihovih družinskih članov. Iz Dobrepolja 
sta proti morju na tabor SLS odpeljala dva 
avtobusa. V enem nas je bilo več kot 40 
udeležencev tabora, v drugem avtobusu so 
bili člani dobrepoljske godbe, kije v Porto
rožu tudi programsko sodelovala. 

10. jubilejni tabor si je s imbolno izbral kraj ob slovenski 
o b a l i , m o t o l e t o š n j e g a m n o ž i č n e g a s r e č a n j a je b i l o 
O H R A N I M O I N Z A Š Č I T I M O P I R A N S K I Z A L I V , kar pome
ni podporo prizadevanjem za ohranitev teritorialne celovitosti 
Piranskega zaliva in tudi podporo SLS Obal i , slovenski Istri in 
Krasu, da s svojim programom prodorneje zaživi v tem oko l i 
šu. Prostor slovenske obale je skozi zgodovino doživljal po
sebne poli t ične okoliščine, kar še vedno m o č n o vpliva na miš 
ljenje tamkajšnj ih prebivalcev. SLS pa je tista pol i t ična struja, 
ki v programskem smislu ostaja zvesta svojim nače lom, kar je 
bilo v P o r t o r o ž u ponovno poudarjeno: odnos do slovenstva, 
odnos do slovenske zemlje, odnos do države, odnos do dela in 
kulture. Vs i slavnostni govorniki, predvsem pa predsednik SLS 
in podpredsednik vlade g. Marjan Podobnik so poudari l i svo
jo trdno od ločenos t , da se bodo še naprej trudili za izvajanje 
svojega programa, saj v vladi niso zato, da bi b i l i všeč vsem. 
Dejal je, da je boj prot i korupci j i ena temeljnih nalog in oce
ni l , da je prav p reprečevan je gospodarskega kr iminala prava 
pot razvoja u spešne d r u ž b e . Dotakni l seje bližajočih lokalnih 
volitev ter parlamentarnih volitev leta 2000 in prisotne opo
zori l , naj ne nasedamo negativnim medijskim informacijam 
in vplivom,"kajti uspelo nam bo", je bil prepričljiv Marjan Po
dobnik. N a letošnjem taboru je bilo prisotnih zelo veliko emi
nentnih tujih gostov, predvsem iz sosednjih držav, najvidnejši 
je bi l gotovo predsednik avstrijske ljudske stranke g. Alo is 
M o c k ter vsi strankini minis t r i in d ržavn i sekretarji. Program 
je bi l zelo pester. Po dopoldanski sv. maši so v kul turnem pro
gramu sodelovali skupina Čuki , Pepel in kri , pevke Anika Hor 
vat, Nataša Mihcl ič ter O t o Pestner, o t roški program pa je vo
dila Romana Kranjčan in mnogi drugi . Poskrbljeno je bilo tu
di za j edačo in pijačo. Vsekakor n i m o g o č e omenit i vsega, saj 
je bilo zelo pestro, zabavno in tudi vroče . M n o g i so to izkor i 
stili za kopanje v morju. 

Polni vtisov smo se prot i večeru vračali d o m o v vedoč , da 
smo bil i tam ljudje, k i i m a m o podobne poglede na d r u ž b e n i , 
gospodarski in politični pogled, na sedanja in prihodnja doga
janja. 

Tina Shawish 

Politični utrip 
K m a l u se bo pokazalo, kaj je v ozadju nekaterih poli t ičnih 

dogodkov kadrovske narave, o katerih je bilo veliko napisa
nega v zadnjem času. Ugibanj o tem pa je že zdaj veliko. Naj
laže se da razložiti s pol i t ičnimi dogovori in kupči jami v vlad
ni koaliciji. Pr i teh ni n ič neobičajnega, če se v pr id skupnim 
ciljem žrtvuje d o l o č e n e pozicije ali posameznike. Tokrat gre 
za m o ž n o s t zamenjave direktorjev S C T in Mercatorja, ki sta 
do nedavnega veljala za nedotakljiva. Po vseh zapletih pri last
ninjenju bo podjetje, kot kaže, konča lo v državni lasti, sicer 
pa se bo o njegovi usodi, po prepr ičan ju mnogih , odločalo v 
zakulisju. 

Poletje se je konča lo v znamenju vse bolj razplamtclih po
litičnih strasti ob izražanju različnih pogledov na našo p<>l,V|1 

preteklo zgodovino. Ostre besede so se množ i l e vzporedno s 
š tevi lom različnih srečanj , zborovanj in soočanj . Presenetlji
vo je, da so spet najbolj nepopustljiva in nestrpna stališča pr i 
hajala od tistih, ki očitajo nestrpnost nasprotni strani. 

Podobno polarizirano sliko lahko spremljamo tudi v na
šem parlamentu, ki je na prvi izredni seji po parlamentarnih 
poč i tn icah sprejel d o k o n č n e spremembe o denacionalizaciji. 
Druga vroča tema je bila popotresna obnova Posočja. To je 
bila ena od tem, zaradi katere sta opozicijski stranki SDS in 
S K D zahtevali sklic izredne seje. Minister za okolje in pro
stor Pavel Gantar se je znašel pod uprav ičeno kri t iko opozi
cije zaradi počasnega in neustreznega pristopa pri popotresni 
obnovi. Vlada in stranka SDS sla pripravili vsaka svoj predlog 
sprememb zakona o obnovi . Po sprejemu vladnega predloga, 
po katerem so prebivalci Posočja oproščeni obveznega pris
pevka, so poslanci sprejeli še nekaj sklepov v prid prizadetim 
v potresu. Kljub pr ičakovanju nekaterih pa do interpelacije 
za ministra Gantarja ni prišlo. T | a 

Bolj se je zapletlo pri minis tru za šolstvo in špor t Slavku 
Gabru , ki m u je zaradi domnevne korupcije v resorju že ne
kaj časa grozila interpelacija. V trenutku, ko nastaja ta čla
nek, še n i znano, kakšna bo njegova usoda. V zelo polemični 
razpravi v parlamentu koalicijska partnerica SLS, ki bo pri od
ločanju tudi v tem pr imeru igrala od loč i lno vlogo, še ni po
kazala svojih barv. Kako brezkompromisen je lahko boj za že 
osvojene pol i t ične interese, se je pokazalo že ob sestavi seda
nje vladne koalicije, ko L D S pod nobenim pogojem ni bila 
pripravljena prepustiti šolskega ministrstva svoji koalicijski 
partnerici. Vsekakor pa v primeru omenjene obravnave v par
lamentu ne gre za napad na sedanji koncept šole, kot bi to 
nekateri radi dokazali, ampak za nepravilnosti in korupcijo v 
resorju, ki je povezana z objektivno odgovornostjo, o kateri 
je bilo tolikokrat slišati prav iz ust tistih poslancev, k i jo zdaj, 
ko gre za njihovega ministra, zavračajo. 

V času zaostritve pol i t ičnih odnosov pa je predsednik D r 
žavnega zbora Janez Podobnik razglasil datum letošnjih lo
kalnih volitev za obč inske svete in ž u p a n e obč in . To pa brez 
dvoma prinaša še pestrejše poli t ično dogajanje tako na državni 
kot na lokalni ravni. 

M. S. 
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Letošnji EX TEMPORE je pri
vabil v Dobrepolje 22 ustvar

jalcev. Nekateri so bili tu prvič, 
nekaj pa je bilo tudi takih, ki 

se te tradicionalne enodnevne 
slikarske kolonije udeležujejo 

vsako leto. Med temi je bil tudi 
letošnji dobitnik prve nagrade 
Boris Štrukelj - Boršt iz Ljub

ljane. 

Njegovo ustvarjanje je pri tegnilo pozornost že v pre jš 

njih letih, tokrat pa je s t rokovna žirija predvsem u p o š t e 

vala njegov inovativen pristop pr i izbi r i in izdelavi m o t i 

va. D o b i t n i k druge nagrade je b i l Jožef Trontelj , tretje na

grade pa Ida Rebula. O d d o m a č i n o v sta tudi letos sodelovala Sreč

k o Ferkulj in A l f o n z Pinosa, precej slikarjev pa je pr i š lo iz d ruš tva 

Ferdo Vesel Šen tv id p r i St ični . 

Organizatorj i so se odloči l i podar i t i nagrajene slike O b č i n i D o 

brepolje kot g lavnemu pokrovi te l ju , šoli Dobrepol je za dar i lo ob 

odprt ju pr iz idka in Zvez i k u l t u r n i h organizacij . Slike, k i bodo še ne

kaj časa razstavljene, so dokaz, da tukajšnja narava nudi dovolj nav

diha za vedno nove u m e t n i š k e stvaritve. 

Vsakole tn i extempore, k i ga ob f inančni podpor i o b č i n e , organi

zira Sandi Zalar v o k v i r u K D Dobrepol je in Z K O o b č i n Grosuplje 

Dobrepolje , I v a n č n a G o r i c a , zelo popestri ku l tu rno dogajanje v do-

brepoljski o b č i n i . Velika in lepa sejna soba o b č i n e pa je prostor, k i 

ga kaže še bolj izkorist i t i v razstavne namene. 
M. Steklasa 

Slika zgoraj: 
Sandi Zalar in člana strokovne žirije 
Levo: V kratkem programu so sodelovali učenci iz Predstrug s 
skečem in Tone Grm z recitiranjem pesmi Jožeta Štiha. 

Ure pravljic in preselitev 
krajevne knjižnice 

Dobrepolje 
Z dograditvi jo p r i z i dka Osnovne šole Dobrepolje 

smo pr idobi l i ve l iko nov ih prostorov. Tako so pro 
stori nove šolske knjižnice dovolj ve l ik i , da smo 
lahko vanje presel i l i tud i Kra jevno knjižnico Do 
brepolje, k i je podružnica grosupel jske knjižnice. 
Knjižnica je odpr ta ob običajnem času, to je v s a k 
p e t e k o d 16.30 d o 19 .30 u r e . V zadnjem času 
smo v knjižnici kup i l i precej nov ih knj ig , tako d a 
je sedaj i zb i ra že zelo pestra. Zato povab im vse, k i 
mo rda do sedaj niste zahajali v knjižnico n a V i 
dem, da nas obiščete i n se s ami prepričate o tem. 
Tukaj boste l ahko našli od zgodov insk ih , geograf
skih , psiholoških, versk ih , med ic insk ih , gospodinj
sk ih i n d r u g i h s t r okovn ih kn j i g do različnih ro 

manov. Zelo pestra je ponudba mlad inske strokov
ne l iterature i n leposlovja za mlad ino i n otroke. Z a 
otroke so seveda najbolj zan imive sl ikanice, kater ih 
p a prav gotovo ne manjka. 

Letošnja novost v knjižnici n a V i d m u p a bodo 
u r e p rav l j i c , k i bodo enkrat ali dvakrat mesečno 
(odvisno od zan ima 
nja). V a b i m vse 
starše , d a p r i 
pe l j e t e svo j e 
o t roke , saj se 
bo n a teh u r i 
c a h d o g a j a l o 
mars ika j zan i 
m i v e g a . P rv i č 
se bomo zbra l i 
v d r u g i po lov i 
c i oktobra. 

Vida Jakopič M 



Na obisku pri Jožefi Tomšič v Ponikvah 

Oktobra bo dopolnila 100 let 
Pred dvema letoma, ko je imela Jožefa Tomšič iz Ponikev 
98 let, smo jo prvič predstavili v Našem kraju. Že takrat 
smo ji obljubili, da jo spet obiščemo ob njeni 100-letnici. 
In zdaj je ta skoraj že tu. 24. oktobra bo praznovala okro
glih 100 let svojega življenja. 

Ob o b i s k u p r i njej se je mo ja 
p reds tava o t e l e sn i i n duševni 
podobi človeka v t a k o v i s o k i 
s t a r o s t i i zkaza l a za p o v s e m 
napačno. Jožefa je namreč še 
never jetno p r i močeh i n nihče j i 
ne b i p r i s od i l t o l i k o let. P r i 8 8 - i h 
je še s eka l a d rva , do 9 4 . l e t a je 
de la la " k l i n c e " , še l a n i p a je 
zmog la precejšen de l p o t i peš, k o 
so jo domači pel ja l i n a romanje 
i n se n i dalo p r i t i z a v t o m do 
cerkve. T u d i zdaj še brez težav 
hod i po s tanovan ju , občasno jo 
peljejo v cerkev i n n a o b i s k k 
hčerki v S robo tn ik . Ze lo r a d a se 
pelje z av tom, vožnja j i ne povzro 
ča n ikakršn ih težav. 

Tudi v teh letih še vedno veliko da na zu
nanji izgled in urejenost. Kot da je ta odsev 
notranje urejenosti in mirnost i , ki jo začu
timo v njeni bližini. To, kar najbolj prese
neča, pa je njena h u d o m u š n o s t . "Še malo 
nisem mislila, da bom kdaj toliko stara, ko 
sem pa zmeraj stokala." In kar ne more ver
jeti, da bo stara sto let. "To že ne more biti 
res, najbrž so se zmot i l i ..." 

Najbolj j i je žal, da v zadnjem letu ne v i 
di več brati. Ko pa je zmeraj tako rada brala. 
Še zelo mlada je morala zvečer pomolzt i 
krave, potem pa je bi l šele čas za branje. 

" B i l je že mrak, zato sem se naslonila na 
okno, da sem videla brati," se spominja. Vse 
do lanskega leta so j i d o m a č i redno prina
šali knjige iz knjižnice. Vse jo je zanimalo. 
"Brala sem vse po vrsti, od knjig do časopi
sov." 

Zdaj, ko ne more več brati, toliko več raz
mišlja o svojem življenju in se veseli obi 
skov svoje hčerke pa tudi drugih ljudi. Nje
ne prijateljice in vrstnice po letih so že zdav
naj umrle, včasih jo obišče katera od vaš-
čank. In kako z veseljem pove, da jo je prejš
nji dan obiskal znanec iz vasi. 

In kaj še počne , kadar je sama? "Veliko 
mo l im . Za vse naše, ker oni nimajo časa." 

Njen recept za dolgo življenje? Zelo kra
tek je: delati in skromno živeti. Jožefa se je 
tega vse življenje držala. O d ot roških let da
lje in ta segajo še v prejšnje stoletje. Rodila 
se je na Turjaku davnega leta 1898 in tam 
živela vse do 1936. leta. 

Najbolj se razgovori, ko pripoveduje o 
svojih mladostnih letih. Pa kako n a t a n č n o 
se spominja: 

"Ata in stari ata sta bila oba čevljarja, tudi 
brat. Ata so šli potem v Amer iko , brat pa je 
umr l . Bilo nas je sedem otrok v druž in i in 
živeli smo bolj v revščini. V šolo sem hodi
la na Turjak, kjer me je učil pisatelj Anton 
Medved, verouk pa Fran Šaleški Finžgar. 
Oba sta bila dobra učitelja. Mene je veseli
lo, da bi se izučila za šiviljo, pa se mi ta že
lja ni uresničila. Otroci smo morali zgodaj 
začeti delati in služiti." 

Spominja se, da je med p ivo svetovno voj
no, ko ni bilo mošk ih pri hiši, glavni del 
košnje opravila sama, le sestra ji je nekoli
ko pomagala. Da je bil pri hiši kakšen kraj-
cer več, je prodajala lccte po sejmih in žcg-
nanjih. Hodi la je tudi pomagat na marof. 
Zelo je bila navezana na starše. Še zdaj se 
spomni besed svojega očeta, preden je umrl : 

"Najraje sem imel tebe, samo ti si me ved
no ubogala na prvo besedo." V skrbi za star
še in d o m ni imela časa misliti na svojo 
d r u ž i n o . 'Iako se je poroči la razmeroma 
pozno, leta 1936, in se preselila v Ponikve, 
kjer živi še danes. 

Nekaj let pred poroko je v hotelu Union 
v Ljubljani naredila 3-mcsečni kuharski te
čaj, prav na dan najinega pogovora je med 
starimi papirji našla spričevalo o opravlje
nem tečaju. Ker je znala kuhati in peči do
bro pecivo, so jo najemali za kuharico po 
ohcetih. 

Dela j i ni n ikol i zmanjkalo. Eno razve
dri lo pa je le imela v svoji mladosti. Zelo 
rada je igrala igre in pela na koru. Tako ra
da je hodila na pevske vaje. Petje ji je tudi 
kasneje veliko pomenilo, tudi zdaj še zapo
je. Ko so j i lani, ob 99-lctnici, prišli z a ^ ^ 
ponikovski pevci podoknico, je zapela tudi 
ona z nj imi. 

"Petje in igranje mi je bilo edino razve
dri lo, d rugače pa je zame veljalo: M o l i in 
delaj." 

Pa tako tudi mora biti . "Delo ne škodi. Če 
bi delo škodi lo , bi mene že devetkrat pre
kopali," pravi Jožefa, ki ji nikoli ni bilo nič 
p re težko . Vse tegobe življenja je prenašala 
z neverjetno voljo in trmo. "Vse se presta
ne," še danes pravi in zdi se, da j i je tako 
m o č n a volja pomagala premagati tudi bo
lezni, ki so se je lotile. 

Tudi po poroki ni imela lahkega življenja. 
Mož , ki je dolgo časa delal v Amer ik i , je pri
služil dovolj denarja, da sta odprla trgovino 
z m e š a n i m blagom, vendar pa je bilo \ 
stem času pomanjkanje in je bilo blago tež
ko dobit i , potem pa so nekoč, med vojno, 
prišli še partizani in ji vse zaplenili. "Pustili 
so nam le škatlo pralnega praška Plavi ra-
d ion , ki sem ga potem zamenjala v ml inu 
za vrečo koruze. Pa je bila tista koruza vsa 
moljava, da smo jo prali in sušili na soncu, 
da smo jo lahko uporabili." 

Kasneje so j i vzeli še obrt in m o ž se je za
poslil v apnenici, da se je štiri-članska dru
žina lahko preživela. Pa Jožefa ni gojila kak
šnega velikega sovraštva do nikogar. Tudi 
največje preizkušnje je prenašala dobrohot
no. "Vesela sem bila, da sem k m o ž a videla, 
da je bil dobre volje in da ga niso odpeljali." 

Zdaj pa je že dolgo let vdova, zadnjih ne
kaj let živi pri hčerki Tončki in pravi, da j i 
še nikoli ni bilo tako lepo. Vsega ima do
volj in nič j i ne manjka, le leta so prišla, 
naenkrat je min i lo teh sto let ... 

Skromna, kot je vedno bila, ne želi, da bi 
ji posvečali veliko pozornosti. "Če je bolj na 
tiho, bolje je," pravi in se presedc na velik, 
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udoben, vrtljiv naslonjač, k i so j i ga kupi l i 
vnuki /. d r u ž i n a m i za 99. rojstni dan. "Ta je 
ravno pravi zame, ker sem tako radovedna," 
spet h u d o m u š n o p r ipomni . 

Udoben, globok, ravno pravšnji za sproš
čen počitek in razmišljanje o svojem živ
ljenju in svojih najbližjih, k i j ih ima tako 

rada. Ne zase, za njih jo skrbi, da bi bili zdra
vi in da bi bilo vse v redu z njimi. 

Naj se zahvalim Jožefi Tomšič in njenim 
d o m a č i m za prijaznost, z željo," da bi nekoč , 
čez leta, lahko napisali o njej: "Živela je v 
treh stoletjih". 

Pripravila M. Steklasa 

Gasilski praznik v Kompoljah 

V Kompo l j ah je b i lo zadnjo soboto 
v a v g u s t u s lovesno , ko t že do lgo 
ne. K a k o t u d i ne, saj s m o ga s i l c i 
P G D Kompol je t u d i u r a d n o prev 
zel i novo zgra jeni g a s i l s k i d o m z 
večnamensko dvo rano v uporabo . 
S ' ovesnos t i , k i se je začela z 
jji i u i lsko pa rado , so se udeležil i 
najvidnejši p r e d s t a v n i k i Občine 
Dobrepol je. G a s i l s k i d o m je po 
b l agos l ov i t v i s lovesno p r e d a l v 
uporabo župan gospod A n t o n 
Jakopič. N a s l ove snos t i so b i l a 
podel jena p r i znan ja v e t e r a n o m i n 
članom P G D Kompo l j e za 30 let 
č lanstva. 

Predsednik Gasilske zveze Dobrepol je 
gospod Jože Lenarčič je najzaslužnejšim ga
silcem na pod roč ju gradnje gasilskega do
ma in operativnega tlela P G D Kompolje po
delil priznanja Gasilske zveze Dobrepolje. 
Član P G D Kompolje in gasilski veteran gos
pod Ivan Brodnik pa je za izredne zasluge 
na p o d r o č j u gradnje gasilskega d o m a in 
operative P G D Kompolje prejel odlikovanje 
(iasilske /veze Republike Slovenije. Od l iko 
vanje je prizadevnemu veteranu izročil po
veljnik G Z Dobrepolje gospod Jože Zrncc . 

P G D Kompolje je bilo ustanovljeno na 
pobudo peščice najprizadevnejših vaščanov 

leta 1925. Prvi gasilski d o m je bil dograjen 
in predan v uporabo leta 1928. Do tega tre
nutka je vas kar dvakrat pogorela. Danes no-
ben ustanovni član več ne živi. Zato pa ima
mo gasilci P G D Kompolje v svoji sredi kar 
nekaj veteranov s 50 in večle tnim gasilskim 
s tažem. M e d njimi je na prvem mestu gos
pod Jože Nose ( Jemejčkov ata, ki je že 70 
let član P G D Kompolje . Za visoki jubilej 
m u gasilci iskreno čes t i t .mio . Takra tno 
druš tvo prostovoljnih gasilcev je bilo oprem
ljeno z leseno r o č n o brizgalno, ki se kot ve
teran še vedno nahaja v n a š e m gasilskem 

domu . 
Nekaj let pred drugo svetovno vojno je bi

la nabavljena prva motorna brizgalna "ILO". 
S širitvijo vasi in nabavo m o d e r n e j š e opre
me in tehnike v sedemdesetih letih seje po
kazala potreba po s o d o b n e j š e m in večjem 
gasilskem d o m u z dodatnimi prostori za 
potrebe raznih dejavnosti na vasi (kultura, 
šport , itd.) 

Kot pred 73- imi leti je tudi sedaj peščica 
gasilskih n a v d u š e n c e v na čelu z gasilskim 
veteranom g. Ivanom Brodn ikom in , žal, že 
pokojn ima Mar janom Strahom in Julijem 
Pinosa, začela razmišljati in pripravljati vse 
potrebno za gradnjo novega gasilskega do
ma. Ponudi la se je m o ž n o s t izgradnje mo
dernega gasilskega doma na lepi lokaciji sre
di vasi. Priprave so stekle, začela seje grad
nja kljub ve l ik im organizacijskim, finanč
n i m in las tn iškim težavam. Delati se je za
čelo izkl jučno s prostovoljnim delom in 
predvsem prostovoljnimi prispevki vašča
nov in delno širše Dobrepoljske doline. 
Kl jub t ežavam je bil gasilski d o m pod stre
ho leta 1983. 

Zaradi velikosti objekta, predvsem večna
menske dvorane, je gradnja zastala. V lan
skem, predvsem pa v le tošnjem letu, smo 
d o m dogradili , ga olepšali z napisom in fre
sko zavetnika gasilcev sv. Florjana in ga 
opremili po predpisih. 

O b prevzemu gasilskega doma se gasilci 
P C I ) Kompol je zavedamo, da nas čaka ve
l iko dela na pod roč ju usposabljanja in šo
lanja mladih kadrov. Obnovi t i bo potrebno 
stare brizgalne kot spomin zanamcem na 
pretekle čase. 

Gasilci P G D Kompolje se zahvaljujemo 
v a š č a n o m za pož r tvova lno delo pri gradnji 
gasilskega d o m a in njihovi nesebični fi
nančn i p o m o č i , O b č i n i Dobrepolje za do
graditev, r imskokatol iški cerkvi za ureditev 

las tninskih zadev, 
brez katerih bi bila 
gradnja gasilskega 
doma skorajda ne
mogoča . 

Zahvaljujemo se 
tudi vsem za po
m o č p r i i z v e d b i 
prireditve. 

Z gasilskim poz
d r a v o m N A 
P O M O Č ! 

Predsednik PGD 
Kompolje: Emil 

Kramžar 



Gasilska operativna vaja 
P6D Ponikve 
Gasilci v Ponikvah smo se odločili, da poleg tekmovanja, vaj, ki smo 
jih izvajali preko leta, pripravimo večjo vajo, v kateri bi sodelovalo več
je število udeležencev skupno z mlajšimi gasilci. Namen vaje naj bi bil 
povečati zanimanje vaščanov za gasilstvo, obenem pa preizkusiti opre
mo in odpraviti morebitne pomanjkljivosti. V ta namen smo pripravili 
sledečo namišljeno vajo. 
TAKTIČNA VAJA 
1. Objekt: Proizvodno mizarska delavnica v sklopu stanovanjske hiše v 
Ponikvah 2a, last Kastelic Franca. 
2. Začetek vaje: nedelja, 1 3.09.1998 ob 10.05. 
3. Sodelujejo: operativni gasilci PGD Ponikve z gasilsko mladino pod 
vodstvom mentorja. 
4. Vabljeni: vaščani Ponikev 
5. Opis predvidene situacije: 
a. Pri mizarski delavnici so se na odlagališču vneli odpadki. Zaradi več
je količine lesa v neposredni bližini in tudi bližine objekta pri poveča
nem vetru v smeri vzhod -zahod je požarna ogroženost zelo velika. 
b. Naknadno je zaradi nastale situacije in odsotnosti delavca prišlo 
do pregretja vsebine v sušilni komcfi. Pojavil se je gost dim. Dva gasil
ca z dihalnimi aparati vstopita v prostor in z ročnimi aparati pogasita 
žarišče notranjega požara. 
c. Zaradi nizkega pritiska v hidrantnem omrežju se poišče dodatni vir 
vode iz bližnjega vodnjaka. 
6. Opis taktičnega nastopa 
6.1.Časovni potek alarmiranja 

Lastnik pokliče po telefonu tel. št. poveljnika društva, ki jo ima na 
gasilskem koledarju in mu prijavi požar. Na kratko opiše nastalo situa
cijo. Poveljnik se odpelje do gasilskega doma in proži sireno za požar. 
Takoj prižge avtomobile (TAM 5500 in Lado-nivo) in pregleda vso opre
mo, ki je v obeh avtomobilih.Pri tem upošteva tudi lokacijo požara in 
hidrantno omrežje, ki ga imamo na kartografskem posnetku vasi Po
nikve. 

V dveh minutah se zbere potrebno moštvo za prvo intervencijo. 
Poveljnik določi svojega namestnika, ki bo zbral zaostalo moštvo za 
podporo prvi skupini, mu da potrebna navodila, sam pa vodi prvo sku
pino na požar. 
6.2 Nastop gasilkih enot 
a. Prva intervencijska skupina prispe z avtocisterno na mesto požara. 
Poveljnik na hitro oceni po loža j , določi desetarja in izda povelje prvi 
napadalni skupini za trodelni napad. Šofer-strojnik prevzame črpalko, 
1. Cevar eno B cev in trojak, 1. in 2. Napadalec dve C cevi in ročnik, 
3.in 4. Napadalec dve C cevi in ročnik, tretjni napad je rezerva. Prične
jo z gašenjem požara. 

Potrebno moštvo - sodelujoči 
1 -poveljnik-janko Tomšič 
1-desetar -Ciril Lenarčič 
1-Strojnik - Tomaž Gačnik 
1- Cevar-Miha Kastelic 
4-Napadalec-Franci Lenarčič,Uroš Kraljic, 

Alojz Oblak, Tomaž Perhaj. 
2- Rezerva - Franc Lenarčič, janež Škulj 

Potrebna oprema 
TAM 550 (2400 I vode) 
1-ročna radijska postaja 
1- B cev 
4-C cev 
2- ročnik 
1 -trojak 

Skupaj I. Skupina 10 članov 

b. Druga intervencijska skupina se pripelje na mesto požara po treh 
minutah. Namestnik je med vožnjo vspostavil radijsko zvezo s povelj
nikom, ki mu je posredoval vsa potrebna navodila za takojšnjo akcijo. 
V cisterni že primanjkuje vode, zato je potrebno takoj vzpostaviti pre-
skrbovalni vod za polnjenje cisterne. Gasilsko vozilo s prikolico se us
tavi pri hidrantu ob h.št.3c. Namestnik določi desetarja, ta pa izda po
velje za postavitev oskrbovalnega B voda do cisterne. Ker je potrebno 
prečkati republiško cesto, ki je precej obremenjena, določi dva pro
metnika za začasno zaustavitev prometa v obe smeri. Dva člana na

mestita dva cevna mosta na cestišče. Zaradi nepreglednosti terena do
loči dva upravljalca radijskih zvez (mobilna LADA- NIVA in TAM 5500) 
za vzpostavitev zveze s poveljnikom na 97 kanalu. Strojnik namesti hi-
drantni nastavek, desetar pa s predvidoma 11 cevarji zapovrstjo po
stavi cevovod do cisterne in jo prične polniti. Zaradi velikega odjema 
vode pritisk v omrežju pade, zato poišče rezervno napajanje v bližnjem 
vodnjaku. Postavi ga s paralelno vejo preko zbiralnika in MB s obsto
ječimi cevarji. Pomaga mu tudi sel. Vso koordinacijo vodi poveljnik z 
namestnikom s pomočjo radijskih postaj. 

c. Tretja intervencijska skupina nastopi, ko lastnik javi dim v sušilni 
komori. Zaradi gostega dima si rezervna napadalca namestita dihalna 
aparata, opremita s svetilko in ročnimi aparati S in izvedeta notranji 
napad. S prahom pogasita žarišče ter odpreta okna in vrata. Poveljnik 
ugotovi, da je požar povsod zadušen. Izda povelje za zaključek vaje. 

Potrebno moštvo - sodelujoči 
1 -N.poveljnika-|ože Lenarčič 
1- desetar - Edo Somrak 
2- prometnik-Janez Škulj,Anton Levstik 
1- mostar-Robert Pugelj 
2- podpora -RP- Bojan Lenarčič, Vasja Zupan 
1-Strojnik-Roman Gačnik 
1-sel-Matej Levstik 
1-N. Strojnik-Miran Lenarčič 
I- Vodar-Roman Perhaj 
I I - cevarji- Marko Kastelic, Matej Lenarčič, 

Jernej Gačnik, Boštjan Škulj, 
Jure Perhaj,Blaž Kaplan, 
Janez Gačnik, 
Janez Zgonc, Blaž Škulj, 
Marko Gavranovič. 

Potrebna oprema 
GV(LADA)+prikolica 
2-mobilna RP 
2-zastavica 
2-cevni most i 
11 -B cevi 
1-Hidrantni nastavek 
1- zbiralnik B/B/B 
1 -MB(motor.briz.) 
4-sesalne cevi 
2- ročni aparat S 

Skupaj II. in III. Skupina 21 članov 
Skupaj I. II: III. Skupina - 31 gasilcev 

7. Oprema 
Poleg zgoraj naštete potrebne gasilske opreme se uporabi vso raz

položljivo skupno zaščitno opremo, ki jo ima društvo. Vsi napadalci in 
poveljujoči uporabljajo delovno obleko, opasače, gas. plašče in čela
de, škornje in rokavice. Cevarji na preskrbovalnem vodu uporabljajo 
osebno delovno opremo. , . | a . 

8. Zaključek 
Po uspešno zaključeni intervenciji si vsi nastopajoči ogledajo situa

cijo na terenu. Poveljnik naredi kratko analizo in oceno vaje, ki jo pred 
vsemi objavi. Izda povelje za pospravljanje opreme in vrnitev v gasilski 
dom. Izdela se poročilo in objavi v lokalnem časopisu. 

O P O M B A 
Celotna vaja se izvaja disciplinirano, skladno z gasilskimi predpisi 

in po poveljih poveljnika. Samovolja ni dovoljena. 
Hvala za upoštevanje navodil. 

N A P O M O Č ! 

Poveljnik: Janko Tomšič Predsednik: Jože Lenarčič 

Namišljena taktična vaja je v celoti uspela. Uspeh je pripisati do
bro načrtovani in pripravljeni vaji.Vodenje in zahtevnejša opravila 
so bila zaupana gasilskim častnikom in podčastnikom. Pri tej vaji je 
sodelovalo 31 gasilcev domačega društva. Posebno pomembno pa 
je, da so aktivno sodelovali mladi gasilci, celo od 10 let starosti na
prej, kljub dokaj zahtevni in obsežni vaji. 
Upamo, da bo potrebno to znanje v praksi čim manjkrat uporablja
ti. 

Jože Lenarčič 



Fotoreportaža: Tradicionalne konjske dirke: Drugo mesto za kobilo Niko in Marjetko 
Dobrepolje 98 P a d a r 

Organizatorji zadovoljni 
s konjeniško prireditvijo 
T u d i letošnja kon jen iška p r i r ed i t ev v K o m p o l j a h je 
b i l a uspešno izpel jana. O r g a n i z i r a l a s t a jo Kon je 
niško i n Tur ist ično društvo , pro jekt p a je podp r l a 
tud i občina. Zan iman je za konjeniški šport na ra šča 
i n u p a m o s i t r d i t i , d a so kon j ske d i rke v Dobrepo l ju 
t i s t a j a v n a pr i red i tev , k i je v t e m t r e n u t k u zmožna 
p r i v a b i t i največje števi lo gledalcev. 

Dirka eno in dvo vpreg 

Slabo vreme je bilo vzrok, da 
SO organizatorji letošnjo konje
niško prireditev, napovedano za 
soboto, 5. septembra, prestavili 
na naslednji dan. Zanimanje za 
dirke je bilo presenetljivo vel i-
k ^ s a j so pričakovali več kot 50 
gSopskih špo r tn ih in delovnih 
konj iz vse Slovenije. Zaradi pre
stavitve oziroma istočasnih dirk 
na Brdu, je bilo število konj na 
tekmovalni stezi na dan tekmo
vanja samo nekol iko man j še . 

Frenk Padar, k i je s svojo ekipo 
vložil ogromno truda v pripra
ve, je prepričan, da je vzrok za 
tako veliko zanimanje gotovo 
tudi v d o m a č n o s t i in prijazno
sti, ki jo nudi Dobrcpoljska do
lina. Zato tudi ne preseneča to
likšen obisk na prireditvi, letos 
je bil n a m r e č še večji ko l lani. 
Konjeniška prireditev tako po
staja tradicionalna in vse bolj 
znana. Predvsem je v primerja
vi z lanskoletno prireditvijo, ki Atrakcija dirke je bil Damjan Pavšič s ponijem Šejkom 

Podelitev pokalov za galopsko dirko 



je bila prva te vrste v obč in i , pr idobi la na 
kvaliteti, organizaciji in raznovrstnosti tek
movanj. Letos so j ih razširili tudi z dobre-
poljsko alko, po vzoru sinjske alke. Dobre-
poljska milja, k i naj b i bi la vrhunec prire
ditve, pa je, žal, odpadla. Z a d o m a č e gledal
ce je bila ciirka zanimiva tudi zaradi tega, ker 
so lahko navijali za d o m a č e tekmovalce. 
Marjetka Padar je bila spet odl ična , med 
vozniki dvovpreg in enovpreg pa je bi l naj
boljši Roman Vergo. 

Vodja dirke je bil Frenk Padar, k i je sku
paj s svojimi hče rami že m o č n o uveljavljen 
v slovenskem konjen iškem špor tu . Sekretar 
dirke je bil Janez Pavlin, v organizacijskem 
vodstvu pa je bi l še Stane Škulj. Seveda pa 
brez p o m o č i ostalih članov ekipe iz vrst K o 
njeniškega in Tur is t ičnega d r u š t v a in osta
l ih , ki so bi l i vključeni v organizacijo, ne b i 
mogli izpeljati tako zahtevne prireditve. 

M. Steklasa 

REZULTATI KONJSKE DIRKE 

DIRKA ENO IN DVOVPREG V KASU, 800rn 
1. Kobila NIKA, lastnik Roman Vergo, voznik 
Roman Vergo 
2. Kobila URŠA, lastnik Ladi Žafran, voznik 
Lado Žafran 

JAHANJE KAS V SEDLU; 1500m 
1. Kobila Santa B., lastnik Matija Andoljšek, 
jahač Peter Indihar 
2. Kobila Cindy, lastnik Andrej Kotlušek, ja
hač Andrej Kotlušek 

GALOPSKA DIRKA DELOVNIH KONJ, 800m 
1. Kobila NIKA, lastnik Roman Vergo, jahač 
Marjeta Padar 
2. Kobila Ruža, lastnik Branko Knavs, jahač 
Branko Knavs 
3. Žrebec MIKI, lastnik Alojz Kovač, jahač 
Valerija Štobuc 

GALOPSKA DIRKA DELOVNIH KONJ, 990m 
1. Žrebec ARO, lastnik Jože, jahač Bojan In
dihar 
2. Kobila NIKA, lastnik Roman Vergo, jahač 
Marjeta Padar 
3. Kobila LADY, lastnik Gregor Lužar, jahač 
Gregor Lužar 

GALOPSKA DIRKA ŠPORTNIH KONJ, 1609 
1. Kobila SISI, lastnik Jože Pretnar, jahač An
drej Zimic 
2. Kobila ATOMA, lastnik Martina Padar, ja
hač Dušan Krhač 
3. Kobila MEDISA, lastnik Branko Knavs, ja
hač Branko Knavs 

Nasmejani obraz Frenka Padarja po 
končani dirki 

IZ PLANINSKEGA 
DRUŠTVA DOBREPOLJE 

Ob lepem 
vremenu v 
sredogorja 
K e r se n e k a k o i z t e k a obdobje l e t a 
z množičnimi o b i s k i v i sokogor j a , 
l a h k o ugotav l j amo, d a s t a lno 
opozarjanje i n vzgoja o v a r n i hoj i 
le n i z aman . Seveda se še vedno 
nadal juje t r e n d enodnevn ih 
p l a n i n s k i h vzponov. 

Vzrokov za to je več, od vse boljših cest 
do gospodarstev pod vznožjem gora. Lokal
ne skupnosti sicer iščejo način za boljše fi
n a n č n o trženje in želijo zapirati za splošni 
promet izhodiščne doline n.pr. Vrata, Ta
mar, Logarsko dolino, Mangart. Pretirava
nja j im ne bi pr iporoča l , d v o m i m , da se bo 
izšlo v sedanjih gospodarskih pogojih. Ne 
katere o b č a s n o moti m n o ž i č n o s t na kakšni 
turi ob idealnih vremenskih pogojih. Vse
kakor pa je razlika med n.pr. Blegošem, ki 
brez gneče sprejme na tisoče obiskovalcev, 
ali pa Triglavom. Ta s svojimi pristopi in vr
h o m res f izično ne o m o g o č a s o č a s n o s t 
m n o ž i c . 

Povsem d rugače je tudi v zelo lepem niz-
kogorju v naši okol ic i . N a š M D O ima do
govorjena skupna srečanja: P D Ribnica z 

Jelenovim ž lebom v marcu skupno s Slo
vensko vojsko; P D Dobrepoljc na prvo so
boto v maju iz. Strug, Sv. Ane, Grmade, Ka 
men vrha ter Srečanje na zadnjo nedeljo v 
avgustu; Velike Lašče s kulturno potjo v ju
niju; P D Kočevje v začetku oktobra pri no
vi koči ob Jelenovem studencu. V bližini pa 
je še Jurčičeva pot, Lavričeva, Levstikova, itd. 

Tudi 6. srečanje, 30. avgusta na Kamen vr
hu, je bilo prijetno z lepim obiskom ter po
s k o č n o živo glasbo za ples. R a č u n a m o na 
nadaljevanje te tradicije. 

Letos ni bilo sreče z vremenom ob d ruš 
tvenem izletu v soboto, 12. septembra. Po
dobno je bilo tudi z najetim avtobusom fir
me Kompas Herz, saj je samo prevoz čez 
1611 metrov visoki Vršič z okorn im avto
busom trajal kar dve uri . Dež je bil celod
nevni spremljevalec in zato je zastiral sivnr 
najlepšo panoramo in arhitekturo vrhov od 
Kranja preko Vršiča in doline Soče. 

Opazovali smo le neposredno bivanjsko 
okolje ljudi v Posočju. Ta slika pa je zanes
ljivo še manj lepa po aprilskem potresu v 
Bovcu in okol ic i . Kot je znano, so tudi ča
sovni problemi z obnovami domov demo
grafsko že tako ogroženega zgornjega Posoč
ja. So pa lepo obnovil i muzej Triglavskega 
narodnega parka s posnetkom nekdanjega 
trdega življenja Trentarjev. N i delala video-
projekcija "Skrivnost i Soče", sicer dobro 
sprejeta in odmevna na letošnji razstavi v 
Lisboni. 

Tudi panoramska cesta nad Cerknim pre
ko Kladja zaradi oblakov niti malo ni pred
stavila res lepih razgledov. Vsekakor nam 
preostane le želja, da naslednjič poteka-,;,? 
let v lepših razmerah. 

O b lepem vremenu, jeseni, kar korajžno 
v sredogorja, ne bo vam žal. 

Alojz Nučič 



Strokovna ekskurzija 
Čebelarskega društva 
Dobrepolje-Struge 
Čeprav je časovno že nekoliko oddaljena, nam je lansko
letna ekskurzija Čebelarskega društva Dobrepolje-Struge 
še vedno v lepem spominu. 

Skupni posnetek za slovo 

Bila je lepa julijska nedelja, ko smo se 

odpeljal i pro t i V r h n i k i . Najprej s m o si 

o,"J.cdali t ehn ičn i muzej v Bis t r i , po tem 

piosmo se odpravi l i k znanemu čebe la r 

ju Debevcu na V r h n i k i . Z e l o n a z o r n o 

nam je razložil in pokazal predelavo vo

ska in izdelavo satnic. Na to n a m je raz

kazal mizarsko delavnico, prirejeno za iz

delovanje okvirjev, v kateri izdelajo do 

5000 okvirjev na leto. Ima tudi svojo tr

govino , kjer se lahko k u p i satnice, okv i r 

je, čebe larsk i pr ibor , sveče i td. T u d i m i 

smo izkoris t i l i obisk za m a n j š e nakupe. 

Nato nas je odpeljal v čebeljnjak, k i je bi l 

Tudi ribe so v njegovem ribniku 

Sprejem pri g. Debevcu 

Tudi mladi se že zanimajo za čebele 

oddaljen kak ih pet ki lometrov. Tam smo 

videli vzrejališče matic, kar je b i lo za nas 

in za vse čebelar je še posebno zan imivo , 

zato naj to na kratko o p i š e m : 

Za prirejo matic morajo bi t i le najbolj

še. Z a testiranje ima g. Debevec 60 matic 

pr i raz l ičn ih čebel jnjakih. O d teh izbere 

le tiste, ki ne gredo na roj, same prelcga-

jo, so mi rne in najbolj donosne. Te opa

zujejo dva d o tri leta. O d najboljš ih d ru 

žin se vzame tri do štiri sate, se j ih da v 

nadaljevanje na str. 18 



Smernice razvoja 
(povzetki iz diplomske naloge Mojce Lovšin) L . 

silhueta naselja 
. J 

PODGORICA 

Je man j še vaško 

naselje 1 k m j u ž n o o d 

V i d m a . P rev l adu joč i 

sloj je k m e č k o in 

delavsko prebivalstvo. 

Stavbe sledijo naravni 

konfiguracij i terena, 

v r t a č a m , p o ž i r a l n i k o m 

in gozdnem robu. 

D o m i n a n t a je kapelica 

ob vstopu v vas in 

cerkev sv. Mari je , k i je 

postavljena v gozdu. 

Smernice - i zob l iko

vati manjš i vaški 

prostor v jedru naselja, 

o z n a č e n e dominante 

naj bodo v b o d o č e 

glavni poudark i v 

prostoru, nanje naj se 

navezuje o z i r o m a naj 

j ih u p o š t e v a nova 

poselitev, vstop in 

izstop v vas o z i r o m a iz 

vasi naj obelež i ta 

kozolca - toplarja. 

posebnosti,' karta lokacij dominant, 
na jkva l i t e tne j š ih ambientov in stavb v naselju 

smer pogleda k (d 

cerkev Sv. Marije blok diagram I 

pogled na vrtačasto področje ob nizu kozolcev vstop v naselje ob kapelici 



Iz Društva 
K o n r a d P i k o 

upokojencev 
Z nekoliko zamude sem vam d o l 

žan povedati, kako je bi lo na n a š e m 
p ikn iku v Podkraju. Lepo je uspel in 
udeleži lo se ga je kar 71 članov. Lepo 
se zahvalim gospodu Frcnku Bla tn i 
ku , ki nam je b r e z p l a č n o spckcl dva 
odojka za piknik in meso za d r u ž a b 
ni večer. P r i p o r o č a m o se še za naprej. 
Prav tako lepa hvala Zakrajškovima iz 
Podkraja, da sla nam dvakrat odstopi-

ostor za našo prireditev. Se pripo-
i v J a m o še za naslednje leto. 

Pa še nekaj o peti seji, ki smo jo 
imeli 12. julija. Pogovarjali smo se o 
programu na K r k i , ki gaje letos orga
niziralo D r u š t v o upokojencev Ivanč-
na Gorica. Če se še spomnite, jc lan
sko prireditev pripravilo Društvo upo
kojencev Grosuplje. Pogovarjali smo 
se tudi o s a m o p o m o č i na d o m u , o 
č e m e r je bi lo napisano v N a š e m kra
ju . Ugotovil i smo, da v n a š e m d r u š 
tvu zaenkrat ni potrebe po taki dejav
nosti. Tretja tema je bilo lastninjenje 
naših domov. Iz Zveze druš tev upoko
jencev Slovenije so nam pisal i , da 
imamo m o ž n o s t olastniniti naše do
move. Vendar se m i v to ne b o m o 
*lgf<ščali, ker i m a m o to urejeno po
godbeno brez na j emnine , kar jc 
ugodno za nas. N i pa dovolj velik pro
stor, zato bi rajši počakali na nov dom, 
k i nam je obljubljen in k i bo tudi 
naš. 

N a šesti seji smo razpravljali o re
zultatu d r u ž a b n e g a večera v Podkra
ju, o izletu na trgatev v Lože pri V i p a 
vi , o kul turnem programu na K r k i , 
kopalnem izletu v Izolo in izletih v 
Lenti in Bud impeš to . 

D r u ž a b n i večer je b i l v zelo lepem 
okolju in času. N i bilo v roče in malo 
je deževalo, kar ni moti lo, saj smo b i 
li pod streho. Hrana pa ni bila čisto 
taka, kot je bilo dogovorjeno, zato se 
vam opravičujem in upam, da bo dru
gič boljše. Frenk nas je lepo zabaval, 
igral je, kar se je dalo. Hvala vsem, ki 
ste pomagali pri delu in pripravi . 

Tudi kul turni program na K r k i , k i 
jc bi l v njihovem kul turnem d o m u , 

je bil lepo pripravljen. Sodelovalo je 
22 č lanov iz našega druš tva , prav tol i
ko iz Šmar ja Sap in Višnje Gore , ne
kaj več pa iz Grosuplja in Ivančne G o 
rice. Skupaj nas je bi lo blizu 400. N a 
stopila sta tudi dva naša člana: Frenk 
Lenarč ič s ha rmon iko in petjem ter 
Tončka Kastelic z recitacijo. O b a sta 
bila od l ična , vsak po svoje. N i kaj, 
kdor zna pa zna. Nastopi l i so tudi j z 
Grosupl ja , I v a n č n e Gor ice , Višnje 
Gore in Šmarja Sap. Iz Grosuplja jc 
nastopil celo ženski pevski zbor upo
kojencev. Zahvaliti se moram n a š e m u 
ž u p a n u za finančno p o m o č pri izved
bi programa, škoda , da ni sodeloval. 

Tudi letošnji kopalni izlet je bil lep, 
vreme jc bi lo enkratno in zelo ugod
no. Bi lo jc malo o b l a č n o , kar jc bi lo 
zelo ugodno za tisti čas, ko je bila vro
čina. Nekaj kopalcev seje kopalo zu 
naj, nekaj pa v bazenu. Za bazen smo 
moral i posredovati, direktor hotela 
Delfin nam jc o m o g o č i l , da smo se 
lahko kopali v bazenu do 13. ure, nor
malno imajo odprtega le do 11. ure. 
V Lokvah pri Divači smo obiskali pr-
š u t a r n o in nekaj nakupi l i . Potem pa 
smo šli na kosilo na k m e č k i tur izem 
v Izolo, tja, kjer smo bi l i tudi lani. 

Izlet v Lenti bo po želji nekaterih I. 
oktobra z odhodom iz Dobrepolja ob 
pol treh zjutraj. Cena bo 2800 tolar
jev. Izlet v B u d i m p e š t o pa bo 16. in 
17. oktobra. Cena jc 130 D E M ali 
12.300 tolarjev, odhod bo prav tako ob 
pol treh zjutraj. Lenti omenjam zato, 
ker so želje nekaterih, da b i šli v Len
t i , drugi pa želijo v B u d i m p e š t o . Se
daj boste imeli m o ž n o s t , da greste v 
Lenti ali v B u d i m p e š t o ali pa kar obo
je. 

Še eno informacijo sem vam d o l 
žan . Letos je bila zadaj za n a š i m do
m o m narejena steza do našega doma. 
To je od parkirnega prostora med ban
ko in obč ino .To stezo rab imo za do
stavo hrane in pijače za nas, ker pred 
naš imi vrati zaparkirajo in ne pride
m o z avtom bl izu. Hvala vsem za ne
kaj daljše branje. 

Družinski kotiček vfrb 

Spodbujanje samospoštovanja 

Z d r a v o b č u t e k spoš tovan j a do samega sebe je 

več kot p o m e m b e n : p o v p r e č n e g a u č e n c a lahko 

spremeni v od l ičn jaka , nekomu drugemu lah

k o pomaga vzpostavi t i pozi t ivne odnose. N i č 

č u d n e g a torej n i , da starši h o č e j o vedeti, kako 

lahko v svojih o t roc ih vzbudi jo s a m o s p o š t o v a 

nje. 

S a m o s p o š t o v a n j e izvi ra iz otrokovega doje

manja njegovih odnosov s p o m e m b n i m i odra

s l imi osebami v njegovem življenju. N a j p o m e m 

bne j še osebe v o t rokovem življenju so njegovi 

starši ter drugi člani ožje d r u ž i n e , na p r imer sta

ri s tarši ter njegovi učitelji in prijatelji. Če otrok 

mis l i , da se s t r a š e m zdi pameten, p r iv lačen in 

dober, bo razvi l m o č a n o b č u t e k s a m o s p o š t o v a 

nja. Kaj s tarši mis l i jo o njem, lahko razbere iz 

n j ihovih besed in m o l č a n j , iz izrazov na obra

z u i n iz tona glasu. Pozit ivne besede, na pr imer : 

" Ž e spet si pozabi l d o m a č o nalogo", lahko ob

ču t ek s a m o s p o š t o v a n j a poveča jo ali un ič i jo . 

Starši b i mora l i poznat i dvoje sporoč i l , ki ve

čata s a m o s p o š t o v a n j e . P rvo je: " T i si vreden l ju

bezni". To pomen i : "Vel iko m i p o m e n i š in rad 

te i m a m zato, ker si t i . N i h č e d rug n i t akšen , kot 

si t i . T i so edinstven. M o j a ljubezen ni zas luže

na. M o j a ljubezen n i brezpogojna, zato te b o m 

vedno imel rad." D r u g o s p o r o č i l o jc: " T i si vre

den." To p o m e n i : " Z n a š kontrol i ra t i svoje vede

nje in se o d l o č a t i za prave stvari. Poleg tega spo

štuješ l judi in lastnino. I m a š kaj ponud i t i d ru 

g i m , svoj im uč i te l jem in prijateljem, d r u ž i n i in 

t is t im manj s r e č n i m . Lahko i m a š d r u g a č n a čus 

tva in mnenja kot jaz, vendar b o m to s p o š t o 

val , ker si vreden spoš tovan j a . Č e si torej jezen, 

ne b o m poskuša l zanikat i tvojih čustev. Č e ti ni 

všeč nekaj, kar men i je, ti b o m dovol i l , da si d ru 

gačen in b o m cenil tvojo enkratnost." 

S a m o s p o š t o v a n j e lahko cveti kot roža v rast

l injaku. Idealno podnebje za gojenje samospo

š tovan ja je zaupanje. D o m , kjer vlada ozračje 

zaupanja, je d o m , kjer so otrokove potrebe za

dovol jene . Poleg o s n o v n i h po t reb p o zdrav i 

prehrani , p r i m e r n i obleki , zdravstveni oskrbi in 

č i s t e m živl jenjskem okolju ima otrok tudi ču s 

tvene potrebe. Č u s t v e n e potrebe so zadovolje

ne, kadar m u je dovoljeno izražat i prave o b č u t 

ke (dobre ali slabe, vesele ali ž a lo s tne ) , se obna

šati kot o t rok (starosti p r imerno , z rea ln imi p r i 

čakovan j i ) in bi t i nepopoln (vsi delamo napa

ke). 

Rubriko pripravlja: Anica Štrubelj 



Kdo je bil Mahatma Gand-
hi? 

Bil je eden najzanimivejših velikih m o ž v 
zgodovini, ki je osvobodil Indijo in pokazal 
svetu pot do sprememb brez nasilja. Že kot 
mlad š t u d e n t si je postavil pravilo, da bo 
vedno ravnal v skladu z resnico. Prisegel si 
je, da ne bo nikol i dovol i l , da bi ga p o n i ž e 
vali. Odloči l seje tudi, da ne bo nikol i upo
rabljal nasilja, čeprav bi ga drugi uporabi l i 
proti njemu. Vztrajal je p r i resnici in ne
nasilju ter je s svojim ak t ivn im upiranjem 
kr iv icam v sebi razvil neizmerno notranjo 
m o č in pritegnil številne l judi . Sledilo m u 
je vse ljudstvo njegove domovine . 

"Maha tma Gandh i je bil svetnik, ki je re
ševal svetovne probleme. Bi l je veren m o ž , 
ki je zagovarjal enako spoš tovan je vseh ve
roizpovedi. Trdi l je, da n i posredoval svetu 
nič novega in da je vse, kar je svetu sporo
čil, staro kot človeštvo samo. Trdi l je tudi , 
da bi to, kar je storil, lahko storili tudi d ru
gi. Želel je, da bi ljudje sprejeli njegovo pot 
le, če so re sn ično p rep r i čan i , da ima prav. 
Ko je postala Indija svobodna, ni imel no
bene uradne funkcije ali pomembnega po
ložaja v družb i . Prav tako ni imel nobenega 
premoženja . Njegovo bogastvo je bila ljube
zen, ki jo je razdajal l judem in ki so m u jo 
vračali. V sebi je nosil veselje in smeh. V ob
dobju svojega nenasilnega odpora proti bri
tanskemu imperi ju je vedno delil skrbi in 

bo leč ine z najbolj s k r o m n i m i in p o n i ž a n i 
mi ! " (Rajiv Gandhi , predsednik indijske vla
de 1984-89) 

G a n d h i - s imbol preprostosti, nenareje-
nosti, resnice, poštenost i , mi ru , skratka M a 
hatma - velika duša . Tudi m i bi bili radi "ve
like duše", vendar... Vse Gandhijevo imetje 
ob smrti je bilo vredno bore štiri dolarje, m i 
pa r azmiš l j amo samo o denarju in bogas
tvu, k i nam bo prineslo blagostanje, s rečo 
in mir . A l i izbiramo pravo pot? Odgovor 
p r e p u š č a m vam. . . 

Janez Tomšič 

C I T A T : " D a b i č l o v e k d o j e l u n i 

v e r z a l n o i n n e o b s e g a j o č o m o č r e 

s n i c e , m o r a b i t i s p o s o b e n l j u b i t i 

n a j v e č j e g a p o d l e ž a t a k o , k o t se

b e . " 

Mahatma Gandhi 

"ČLOVEŠKI ROD JE BIL 
TAKO MODER, DA JE 
USTVARIL ZNANOST IN 
UMETNOST; ZAKAJ NE BI 
BIL ZMOŽEN USTVARITI 
SVETA PRAVICE, BRATSTVA 
IN MIRU?" (Leon Blum) 

A l i je človeški rod sploh z m o ž e n ustvariti 
svet pravice, bratstva in miru?! Č e pogleda
m o v zgodovino ter v misl ih zaobjamemo 
tudi sedanjost in prihodnost, v id imo , daje 
č lovekov u m z m o ž e n dejansko vsega. Č l o 
vek je sposoben v trenutku uniči t i vse, kar 
je gradil njegov prednik skozi tisočletja. G o 
tovo je z m o ž e n ustvariti tudi svet resn ične
ga prijateljstva in miru . Ce bi vas vprašal, ali 
je lažje h išo zgraditi ali podreti , ali je lažje 
ljubiti ali sovražiti , odpustiti ali ne odpusti
ti, bi vsi vedeli odgovor. Če bi vas vprašal , 
kaj je bolje in p lemeni te jše , bi verjetno od
govorili ravno obratno. 

Vsak človek ve, kaj je enostavno in kaj tež
ko, kaj je dobro in kaj slabo. Pot do dobrega 
in plemenitega pa je strma in naporna. Us
tvariti znanost in umetnost, je bilo težko, še 
težje pa je skupaj z znanostjo in umetnost
jo ustvariti svet, kak r šnega si vsi že l imo . 
Skupaj vam lahko uspe tudi to, vendar... Za
četi moramo vsak pri sebi in ustvarjati svet 
m i r u in razumevanja najprej v svoji d r u ž i 
n i , svojem kraju, svoji deželi. In ko se bodo 
vse te majhne opeke prijateljstva in m i r u za
čele združevat i , bo zrasla trdnjava, po kateri 
hrepenimo prav vsi! 

Janez Tomšič 

Alkohol 
V s i poznamo alkohol, saj je za mnoge po

stal že kar del vsakdana. Morda poznamo 
tudi njegovo delovanje in posledice, toda ali 
se zavedamo slabih strani alkohola? 

Alkoholna pijača je koristna kot nosilec 
energije, saj se pri oksidaciji 1 g alkohola 
sprosti 29 kj (7,2 kca) toplote. Pa še to je 
relativna zadeva, saj če ste na dieti in bi radi 
shujšali, res ne potrebujete odvečnih kalo
rij. 

Pri manjši količini alkohola se nam stop
njuje občutek moči , sproščajo pa se nam 
tudi duševne zavore. V prvih lazah vinjenosti 
se poču t imo prijetno in udobno, saj se nam 
težave, ki nas težijo, zdijo manj pomembne. 
In prav v tem je zapeljivost alkohola, ki pre
priča mnoge, da se na ta način izognejo <v 
da za kratek čas pozabijo na svoje stiskevm 
težave. Vendar se potem težko odtrgajo od 
omamljenosti in vstopijo nazaj v resničnost, 
saj jih težave še vedno čakajo, morda posta
nejo še večje. 

Kako alkohol škodi organizmu? 
H slabi čuti lne in duševne sposobnosti in 

s tem poleni telesne reakcije (vinjeni poča
sneje dojema, se teže uči na pamet, s težavo 
računa ipd.); 

• alkohol razširi žile v koži, zato telo pos
pešeno oddaja toploto, čeprav imamo pri
jeten občutek toplote. Obenem pa je zaradi 
zmanjšane mišične aktivnosti znižana pro
dukcija toplote v telesu; 

• negativen vpliv ima zlasti na presnovo 
v jetrih in tudi presnovo na sploh, kar je po
sledica rednega ali čezmernega uživanja al
kohola; ^ 

M pri kroničnih alkoholikih pogosto p-ia-
dc do jetrne ciroze (jetra otrdevajo zaradi 
popuščanja jetrnih funkcij in zmanjšanega 
pretoka krvi skozi jetra). 

Pri vsem tem pa pomislite, da s preko
mernim in rednim uživanjem alkohola ne 
škodite samo sebi, temveč tudi družbi , v ka
teri razširite svoje slabe navade, saj nihče ne 
more zagotoviti, da niso "nalezljive". Ob tem 
pa pomislite še na svoje najbližje, ki zaradi 
vas trpijo, saj vas imajo radi in j im ni vsee
no, ko vas vidijo, kako se uničujete. Še huje 
pa je, ko vas alkohol privede do agresivno
sti, ki jo sproščate na ljudeh. 

Pitje alkohola ni "zrelo", zato v tej stvari 
mladi res ne bi smeli posnemati odraslih. 
Vsak se mora odločiti sam, kako bo uprav
ljal z alkoholom, ki ga je tako lahko dobiti 
in je prak t ično dosegljiv povsod. Temeljito 
razmislite o njegovih učinkih in posledicah 
predno bo prepozno, da ne boste nekoč 
ugotovili, da ste zapravili življenje za trenut
ke omamljenosti, ki so vas pripeljali v od
visnost. 

Urška Kostanjšek 



Velik dan za prvošolčke 
47 prvošolčkov centralne šole na Vidmu in 
treh podružničnih šol je 1. septembra prvič 
sedlo v šolske klopi. Tisti, ki obiskujejo 1. 
razred na Vidmu, Kompoljah in Ponikvah, so 
se prvi dan zbrali skupaj s svojimi starši na 
videmski šoli. Učitelji prvih razredov pa so se 
zelo potrudili in jim polepšali prvi stik s šolo. 

O b p r ihodu v o k r a š e n o šo l sko avlo so se p rvošo lčk i še stiska

li v varna zavetja svojih s taršev in se p r e s t r a š e n o ozira l i nao

krog. Ko pa j i m je ravnatelj Ivan Grandovec povedal nekaj p r i 

jaznih in spodbudnih besed, je prv i strah m i n i l . O b p r i s r č n e m 

programu, ki so ga izvajali učenc i d rugih in tretjih razredov 

Jiani treh šol, pa se že niso več k rčev i to držal i rok svojih staršev, 

ampak so že p o g u m n o dvigoval i svoje glavice, da bi bolje vide

li nas topa joče , ki so že dodobra vajeni šolskih k lop i . Zadnj i strah 

pa j i m je pregnal topel stisk roke in prijazen pozdrav učitelj ice 

ali učitelja, lepo darilce, k i so ga dobi l i in " r ib ica" z izpisanim 

i m e n o m za vsakega posebej. 

Potem j ih je pozdravil in j i m zaželel varno pot v šo lo še po

licist Marjan Vlašič, obiskala pa sta j ih tudi novinarja Zelenega 

vala, j i m podarila darilce ter j i m s s p r o š č e n i m klepetom vlila 

novega poguma. Tako so si spet upal i zapustiti mamice in se 

posesti za pogrnjeno m i z o , kjer j ih je že čakal sladoled. 

Joj, kako dober je sladoled v šoli! 

Plesni nastop za prvošolčke 

Števi lo vseh u č e n c e v na centralni šol i V idem, PŠ Struge, 

PŠ Ponikve, PŠ Kompol je (učenc i od 1 . - 8 . razreda) 
400 

Štev i lo oddelkov na centralni šoli in vseh treh podr. š o l a h 

(1.- 8. razred) 
26 

%fevilo u č e n c e v na centralni šoli Videm (od 1 . -8 . razreda) 293 

Štev i lo u č e n c e v na P Š Struge ( 1 . - 8 . razred) 61 

Štev i lo u č e n c e v na P Š Kompolje (1 . -4 . razred) 32 

Štev i lo u č e n c e v na P Š Ponikve (1 . -4 . razred) 14 

Štev i lo u č e n c e v v p o d a l j š a n e m bivanju na Vidmu 27 

Štev i lo otrok v mali šoli (tistih, ki niso vključeni v vrtec) 20 

Števi lo vseh otrok v vrtcu "Ringaraja" 74 , 

Štev i lo otrok v skupini (starost od 3 - 5 let, METULJČKI) 24 

Štev i lo otrok v skupini (starost od 5 - 7 let, JEŽKI) 25 

Štev i lo otrok v jaslih (2 skupini, BIBE in PIKAPOLONICE) 25 

Štev i lo učiteljev (razredna in predmetna stopnja, knjižničar, 

psihologinja) 
31 

Š tev i lo vzgojiteljic in p o m o č n i c vzgojiteljic 8 

Štev i lo ostalega kadra (vodstvo, administracija, hišnik, 

kuharice, s n a ž i l k e ) 
16 

Zbral Tone Steklasa 
KNJIŽNICA G R O S U F L i E 

Adamičeva 15 

K o l i k o doživet i j že p rv i dan! N a koncu pa so 

si v spremstvu svojih s taršev in učiteljev ogle

dali še novi del šole, kjer so videmske p rvošo l č 

ke že čakale nove uč i ln ice . 
M. Steklasa 

Prvi stik prvošolčkov z učitelji 



Sola v naravi Debeli Rtič 98 
Vroče poletje se je izteklo. Učenci 
so začeli pripravljati šo l ske torbe 
za odhod v šolo. Za učence četrt ih 
razredov dobrepoljskih šol se je 
pouk začel že 27. avgusta z 
odhodom v šolo v naravi na 
Debeli Rtič. Slovo od s taršev je 
bilo sproščeno in veselo. Vsi so z 
nestrpnostjo pričakovali novih 
spoznanj v njim neznanem 
koščku našega obmorskega 
sveta. Že prvi pogled na Tržaški 
zaliv s Črnega Kala jim je vlil 
radost in veselje. 

Po pr ihodu in nastanitvi v paviljonu, kjer 
so bi l i naši sosedje učenci O Š Ferdo Vesel 
iz Šentvida, je bilo, tako kot že vrst let, kosilo 
in počitek. V pravi vročini in topli vodi so 
opravi l i preizkus plavalnih sposobnosti . 
Razdeljeni so bi l i v pet skupin, da svoje 
znanje č i m bol j i z p o p o l n i j o . T o d a že 
naslednji dan nas je presenetil dež in burja 
ter ohladitev. 

Slabo vreme, ki n i dovoljevalo kopanja, 
smo izkoristili za raziskovanje obmorskega 
sveta, s p o z n a l i S l o v e n s k o P r i m o r j e z 
razgledne točke na poti v Ankaran, obiskali 
mejni prehod Lazaret in brez potnega lista 
stopili na ozemlje Italije. M n o g i m bo ostal 
nepozabno v spominu izlet z ladjo v Piran 
ali pa aktivnosti po večerji. 

Vsem je čas, ki je bi l namenjen šoli v 
naravi, hitro min i l , saj so bil i zaposleni od 
jutra do večera. Zadnji dan so se mnogi 
vese l i l i nag rad za razna t ekmovan ja , 
namenjena posameznikom in skupinam, 
ki j ih je podelila šola. 

V s i pa so bili posebej ponosni na diplome 
za osvojene delfine. Razdeljenih je bilo 21 
srebrnih in 12 bronastih delfinov, štirje pa 
so prejeli priznanja. 

Slovo od Debelega Rtiča je bilo težko, a 
vsi so se veselili snidenja z domač in i . A na 
vprašanje, če bi se še vrni l na Rtič, je bi l 
odgovor odločen D A . 

N a k o n c u naj se z a h v a l i m v i m e n u 
u č e n c e v , kakor tud i v svojem i m e n u , 
učiteljem, ki so poskrbeli za tako aktivno 
življenje v šoli v naravi: M a r t i n i Prhaj, 
Andreju Škantl ju, M a r k u Strahu, Mil .vni 
Hosti ter vodstvu šole. 

Jože Miklič 

NA DEBELEM RTIČU 
Prvi dan smo si razdelili sobe in si ogledali Debeli Rtič. Po 

kosilu smo se razdelili v plavalne skupine. Naslednji dan smo e 
veselo plavali vsak s svojim učiteljem. Drugi večer smo še tekmovali 
v raznih igrah. Učitelji so nas odpeljali tudi do mejnega kamna, ki 
meji Slovenijo in Italijo. Peš smo odšli tudi do Ankarana. Cez nekaj 
dni smo se peljali z barko v "Piran na ogled akvarija. 5e isti dan 
smo imeli nočno kopanje. Imela sem se lepo, želim si še kdaj 
obiskati Debeli Rtič. 

Laura Prijatelj 

NOČNO KOPANJE NA DEBELEM PTIČU 
V torek zvečer smo imeli nočno kopanje. S// smo približno ob 

pol desetih zvečer. Šli smo proti bazenu, s sabo smo imeli brisače, 
rezervne kopalke in topla oblačila, ker je bil mraz. Vsi smo skočili 
v bazen. Voda je bila malo toplejša kot čez dan. V bazenu so se 
prižgali reflektorji, prižgali so se tudi vodni tokovi in vodna 
masaža. Kopali smo se približno dvajset minut. Potem smo se 
obrisali in šli v paviljon. 

Gregor "Blatnik Na poti v Piran 



POGOVOR Z ALOJZOM KUPLENKOM, PREDSEDNIKOM SD 

"Odnos do rekreacije se 
spreminja" 
"Šport me sprošča, do njega čutim potrebo, zaradi njega sem 
fizično sposobnejši in psihično močnejši. Pomaga mi prebroditi 
napetosti v službi in v svojem okolju." Tako pravi o svojem 
odnosu do športa Lojze Kuplenk, predsednik Športnega druš
tva in Športne zveze Dobrepolje. Velik privrženec športa, kije 
s svojimi organizacijskimi sposobnostmi po letu 1990 organi
ziral in oživil športno dejavnost v Dobrepolju. 

Večina športn ikov se začne ukvarjati s 
šj" -tom že v rani mladosti. Je bilo tudi 
p n l c b i tako? 

- Tudi jaz sem se začel s š p o r t o m ukvar
jati precej zgodaj. Že v osnovni šoli in še bolj 
kasneje v gimnazijskih letih, v kolikor so b i 
le takrat na podeželju možnos t i za to. Za no
gometno igrišče smo lahko izrabili bližnje 
travnike, zato smo takrat največ igrali no
gomet. Ta me je že od vsega začetka najbolj 
privlačil. Igrali pa smo tudi košarko , saj tu
di za to ni potrebno veliko, zadostuje le žo
ga in obroč , ki ga lahko postaviš kamorkol i . 
Moje zanimanje je veljalo tudi namiznemu 
tenisu. Vse pa je bilo seveda le rekreativno 
ukvarjanje s š p o r t o m . Takrat še ni bilo po
gojev, da bi se lahko včlanil v kakšen klub. 

Kako, da se nisi po gimnaziji vpisal na 

•lice* 
- TNajprej sem se res vpisal na V S T K , ven

dar sem ravno v tistem času prebolel zlate
nico, zato zaradi zdravstvenih razlogov n i 
sem bil sprejet. Vpisal sem se na matema
tiko, vendar je želja po špo r tu ostala in od
ločen sem bi l , da se še naprej na tak ali dru
gačen način ukvarjam s š p o r t o m , če ne dru
gače, rekreativno. Neprestana špor tna aktiv
nost m i je tako pomagala, da sem se kmalu 
počutil fizično in ps ih ično m o č n e g a in spet 
pripravljenega za špo r tne obremenitve. 

Takrat si živel v Račni, vendar se mi zdi, 
da si pogosto prihajal v Dobrepolje. 

- P iv i stik z Dobrepoljci sem vzpostavil na 
avtobusu, ko sem se vsakodnevno vozi l v 
Ljubljano. Poleg tega so me v Dobrepolje 
privabljale filmske predstave. K m a l u sem se 
tudi spoznal s tukajšnjimi nogome ta š i in 
košarkaši in vse bolj nadaljeval svojo špor t 
no dejavnost tukaj. Jeseni, leta 1977, sem 
se za stalno naselil na V i d m u in si ustvaril 
d ruž ino . 

V Dobrepolju si se tudi zaposlil in se če
dalje bolj posvečal športu. 

- Nekaj časa sem učil na šoli matematiko 
in se ukvarjal z rekreativno dejavnostjo. 
Moja želja pa je ves čas bila, igrati v kakšni 
m o č n i ekipi ali vsaj igrati proti ekipi iz pr
ve lige. K m a l u se m i je ponudila pr i ložnost . 
N a služenju vojaškega roka sem se spoznal 
z vratarjem, ki je igral v klubu Livar iz Ivanč-
ne Gorice. Tako sem se takoj po služenju 
vojaškega roka priklučil temu klubu in igral 
zanj pr ib l ižno tri leta. Poleg veselja me je 
vodila tudi želja preiskusiti svoje sposobno
sti. Čeprav sem dobil potrditev, da b i lahko 
igral v taki ekipi , sem spoznal, da to ni tisto 
pravo. O b p iv i poškodbi sem ugotovil, da ni 
zdravstvene gotovosti in da organizacijsko 
stvari ne tečejo dovolj dobro. Odloči l sem 
se, da bom z velikim nogometom končal in 
se preusmeril na mali nogomet. Bolj inten
zivno sem se začel ukvarjati tudi s košarko , 
poz imi pa s s m u č a n j e m , s katerim se prej 
zaradi finančnih možnos t i nisem mogel. 

Kako si začel igrati pri Iskri? 
- Takrat je nogometna ekipa Iskre nasto

pala v sindikalni ligi in začel sem igrati z 
njimi, kar je trajalo okrog deset let. Igral sem 
tudi za centralno ekipo Iskre, ki je pobrala 
najboljše igralce iz tedanjih tozdov. 

Ali se nisi nekaj časa ukvarjal tudi z od
bojko? 

- To je bi lo v okvi ru šole, ko sem bil tam 
zaposlen, vendar ni bi lo neke dovolj orga
nizirane skupine, da bi vse skupaj zaživelo. 
To je soupadlo tudi z zamenjavo moje služ
be izven kraja, našel sem novo sredino. Tu
di š p o r t n o sem se v tistem času preusmeril 
drugam. Igral sem mali nogomet, zaradi si
na sem se vključil tudi v skakalni klub Rač-
na. B i l sem v upravnem odboru in tako do
bi l nekaj organizacijskih izkušenj , k i so m i 

koristile kasneje. 

V tistem času je športna dejavnost v Do
brepolju nekoliko zamrla in spet zaživela 
po letu 1990. Tvoja vloga pri tem je bila 
odloč i lna . Kako ti je uspelo? 

- K o se je z ustanovitvijo nove obč ine vse 
na novo organiziralo, sem videl pr i ložnost 
tudi za oživitev špor tne dejavnosti. Spet sem 
se začel dogovarjati z l judmi, s katerim sem 
ostal v stiku glede športa . Posamezniki so 
me začeli nagovarjati, naj kaj ukrenem or
ganizacijsko. Tako sem samoinic ia t ivno 
sklical sestanek v Ponikvah. Povabil sem vse, 
za katere sem meni l , da so ljubitelji špor ta . 
N a tistem sestanku je bila glavna tema ro
komet, saj je bila ta panoga dolgo časa naj
bolj razvita v Dobrepolju. Vendar po novem 
rokomet vse bolj postaja dvoranski šport, za
to smo se znašli pred vprašanjem, če je za
radi materialnih probemov še m o g o č e na
daljevati s to š p o r t n o panogo. Takrat se do
k o n č n o še nismo dogovoril i , znano pa je, 
da je ekipa D V Z Ponikve kasneje prenehala 
delovati, dogovorjeno pa je bi lo, da se naj
perspektivnejši igralci vključijo v sosednje 
klube. 

Kdaj je priš lo do ustanovitve Športne
ga društva Dobrepolje? 

- Prej je obstajalo le ŠD Kompolje in R K 
Ponikve. Leta 1996 pa smo ustanovili ŠD 
Dobrepolje. 

Nastali pa so tudi pogoji za ustanovitev 
obč inske Športne zveze. 

- N a osnovi sprejetega statuta smo vse in
terese v okviru športa povezali v športni zve
z i . Vseh sedem druš t ev se je povezalo v 
Š p o r t n o zvezo Dobrepolje. 

Organizacijsko ste vse uredili tako, kot 
je zahtevala nova zakonodaja, pa tudi si
cer je priš lo do velikih sprememb. Kaj vse 
ste pridobili? 

- Če najprej začnem pri materialnih stva
reh, sem prepr ičan , da spremembe lahko 
opazi vsakdo. Začeli smo skoraj iz nič, brez 
rekvizitov, brez prostorov. S pomoč jo članov, 
zagnanih posameznikov, donatorjev, občine 
in šole smo naredili zelo veliko. Prej je skozi 
asfalt že skoraj poganjala trava, zdaj je igriš
če na V i d m u preplasteno, zamenjale so se 
table in del ograje. Dobi l i smo dva nova 
klubska prostora, ki sta namenjena sestan
k o m in shranjevanju rekvizitov, v manjši 
meri pa tudi za slačilnico. V tem času smo 
kupi l i razne rekvizite, kot so žoge, loparji, 
mize itd. Zdaj potekajo priprave za gradnjo 



slačilnic in tušev, da bodo lahko gostovale 
tudi druge ekipe. Pripravlja pa se tudi grad
nja nadstreška za igralce. Z o b č i n o pa se do
govarjamo tudi za d o k o n č a n j e ograje okol i 
igrišča in za postavitev reflektorjev. Pouda
riti moram tudi to, da razmiš l jamo o stro
kovnem kadru. Nekaj ga že imamo, ima
mo nekaj učiteljev in š t u d e n t o v š p o r t n e 
vzgoje, š o l a m o pa tudi lastni kader iz vrst 
rekrcativcev. 

Poleg materialne plati pa je zelo opazna 
povečana športna dejavnost in m n o ž i č 
nost. Kako si zadovoljen s tem? 

- V okviru Zveze organiziramo naslednje 
dejavnosti: občinsko prvenstvo v malem no
gometu, obč insko prvenstvo v košarki , me
dobč insko prvenstvo v namiznem tenisu in 
medobčinsko prvenstvo v odbojki. Samo ŠI) 
pa je letos organiziralo akcijo "Veter v laseh 
- s špo r tom proti drogi", turnir v malem no
gometu, vključujemo pa se tudi v vsesloven
sko akcijo "Mesec športa", ki je v jesenskem 
času. Letos bomo izvedli streetball - to je 
turnir trojk v košarki in jesenski kros za sta
ro in mlado. Poleg tega se ekipe društev ude
ležujejo turnirjev po celi državi . 

Kako pa je s š tev i lom članstva? 
- Tudi številčno se je članstvo zelo pove

čalo. Samo ŠD Dobrepolje šteje že nad 100 
članov. 

Katere panoge so se v zadnjem času naj
bolj intenzivno razvile? 

- N a prvem mestu moram omenit i žen
sko aerobiko, s katero je v Dobrepolju prvi 
začel Mare Strah, z njegovim delom pa smo 
nadaljevali po ustanovitvi Špor tnega d r u š 
tva. Zdaj jo vodi moja žena Stanka, ki je edi
na za to usposobljena. Vključenih je že oko
li 40 žensk različne starosti, od 15 do 50 let. 

Druga panoga, ki se je zelo razvila, pa je 
mali nogomet. Nogometne ekipe ŠD D o 
brepolje so med n a m o č n e j š i m i daleč nao
koli . Tudi v košarki imamo že drugo leto 
medobč inskega prvaka. O m e n i m naj tudi 
namizni tenis. Igralci so v medobč insk i ligi 
v samem vrhu , prav tako posameznik i . 
Vključeni so tudi v ljubljansko rekreativno 
ligo, kjer so prav tako med najboljšimi. 

Kaj pa naklonjenost obč insk ih mož? 
- Kot predsednik d ruš tva največ kontak

tiram z ž u p a n o m . Vse pobude, ki smo jih 
dali v ŠD, so bile z njegove strani dobro spre
jete in tudi v okvi ru m o ž n o s t i realizirane. 
Z obč inskimi svetniki se direktno ne dogo
varjam, vendar lahko sklepam, da so tudi 
on i naklonjeni n a š e m u delo in pobudam, 

saj župan ne bi mogel podpreti naših po
bud brez njihovega soglasja. U p a m , da bo 
tudi vnaprej tako. 

Kako pa si zadovoljen z odnosom osta
lih Dobrepoljcev do športa? 

-Sem prijetno presenečen, saj se je situa
cija glede tega zelo izboljšala. Opazna je sa
moiniciativnost posameznikov, povečuje se 
članstvo in vsesplošno zanimanje za rekrea
tivni špor t . Seveda pa je še vedno precej ta
kih, ki s strani opazujejo in kritizirajo. Se
veda pa se kvaliteta življenja, ki se je bistve
no spremenila, odraža tudi v našem okolju. 
Nastaja sprememba v miselnosti. Ljudje vse 
bolj čutijo potrebo po rekreaciji in j i tudi 
namenjajo vse več časa. ŠD pa ob tem po
nuja vsem organizirano obliko rekreacije. 

Tako razmišlja o športu Lojze Kuplenk in 
vabi Dobrepoljce, da bi se še v večjem številu 
priključili organiziram rekreaciji. Zdi se mu 
lepo, če se s kakršno koli obliko rekreacije uk
varja cela družina. Tako kot njegova. Na za
četku, ko seje še edini v družini ukvarjal s špor
tom, je, na srečo, naletel na veliko razumeva
nje pri svoji ženi, kasneje pa je prišlo do tega, 
daje šport tudi njo "zasvojil", zadovoljen pa 
je, da so jima v tem sledili tudi vsi trije otroci. 
Vendar pa Lojze poleg službe, obilici dela do
ma in ukvarjanja s športom še vedno najde 
nekaj časa za kaj drugega. Rad prebere do
bro knjigo uli si ogledu dober film. "Kljub ob
veznostim, kijih prinaša današnji tempo živ
ljenju, se vedno lahko najde še kaj času za ti
sto, kar te veseli"pravi Lojze, Temu seveda pri
trjujemo in se mu zahvaljujemo zu pogov/ ^ 

Pogovarjala seje M. Stekli. .'. 

nadaljevanje s str. 11 

pet do sedem satni p lemcni ln ik , k i se ga 

pelje pet do šest k m stran. Č e z dva d n i se 

vcepi m a t i č n j a k v panj, k i je b i l prej dva 

dn i brez matice. To pa zato, da jo raje 

sprejmejo. Panj z d r u ž i n o je naprodaj še

le, ko je v njem že skoraj pokr i ta zalega. 

Z a vzrejo matic je p lemcni ln ik pr iprav

ljen čez sedem do dest d n i . Najprej se m u 

potrgajo vsi ma t i čn j ak i . Vstavi se m u sat, 

ki ima letvice, na njih pa nastavke za m a 

t ičnjake. Po petih dneh čebele potegnejo 

20 do 40 ma t i čn jakov . K o se zaleže, se o d 

strani stara matica. K o so ma t i čn j ak i za

delani , se sat odstrani in da v inkubator, 

k i i m a 34 stopinj celzija ter relativno v la 

go dokaj visoko, da se ne izsušijo. Raz lo 

žil nam je tudi postopek vcepljanja ma

t ičn jakov v sate. N a t o smo si ogledali še 

pobiranje matic iz panja. 

V neposredni bl ižini čebeljnjaka ima

jo dva r ibn ika , v enem so krapi , v d ru 

gem pa postrvi . Zan imivos t je bila tudi 

u d o m a č e n a srnica. N a pol mrtvo je gos

podar našel ob r ibn ik ih . Oskrbel jo je in 

o d takrat ga redno obiskuje. B i lo nas je 

p r e v e č in b i l i smo preglasni, zato se nam 

je skrila v bližnji gozd. 

Po z a n i m i v e m ogledu je gospodar za 

nas pr ipravi l p ikn ik , na katerem smo se 

krepko podpr l i in se prijateljsko pogovo

r i l i . Z a k r u h in pecivo je poskrbel naš ro

jak Jože A d a m i č iz K o m p o l j , ki ima pe-

karijo na V r h n i k i . D o m o v smo se odj]^, 

Ijali zadovol jni , saj je bila lepa in korist

na ekskurzija. 

Tone Vodičar, Bruhanja vas 

Odpiranje panja pri pobiranju matic 



Dopolnitev in 
obrazložitev že 
napisanega 

V informativnem glasilu Naš 
kraj št. 8/98 je bilo v poročilu s 
seje OS v rubriki "vprašanja, po
bude, predlogi" objavljeno, da je 
Zvone Zabukovec v imenu O O 
LDS izrazil dvom v skladnost z us
tavo pred kratkim sprejetih PUP-
ov in da se je župan ob tem za
čudil, kajti pri sprejemanju ome
njenega odloka je sodeloval tudi 
omenjeni svetnik in da naj v pi
smeni obliki obvesti OS, da se bo 
stanje popravilo. 

Ker se iz napisanega besedila 
ne da razbrati na kaj se nanaša 
danpT in kakšne aktivnosti so že 
bile izvršene, sem dolžan podati 
obrazložitev ter z njo seznaniti 
bralce. 

Zvonimir Zabukovec in spodaj 
podpisani sva župana, kot pred
lagatelja PUP-a, ustno seznanila o 
morebitnih nepravilnostih in po
sledicah, katere izhajajo iz tega. Is
točasno je bil župan seznanjen tu
di o spornih določbah v tem od
loku. Očitno so bile naše pripom
be vzete za neresne, kajti na na
slednji seji OS ni bilo nobene od 
točk dnevnega reda, katera bi se 
nanašala na naše pripombe. Tako 
kot župan so bili o morebitnih ne
pravilnostih obveščeni svetniki na 
zadnji seji občinskega sveta. Žal 
tudi ti niso pokazali zainteresira
nosti, da se stvari ponovno preu-
č : ' ter potrdijo ali zavrnejo našo 
p' e <?Jdo. Celo več, predsednik ob
činskega sveta je obrazložil, da je 
to zgolj politična poteza. 

Preden smo z zadevo seznanili 
župana in občinski svet, se je O O 
LDS o skladnosti odloka z ustavo 
informiral pri ekspertih ustavnega 
in zakonodajnega prava. Ti so na
ša predvidevanja o neskladju PUP-
a z ustavo in zakonodajo potrdili. 

V OO LDS smo se zato odloči
li, da preprečimo morebitno ško
do, katera bi nastala na področju 
prostorsko ureditvenih pogojev za 
občino Dobrepolje ter da istoča
sno zavarujemo z ustavo in zako
nodajo občane pred morebitnimi 
škodljivimi posledicami. 

Ker nismo dobili podpore ne 
pri županu kot predlagatelju od
loka, kakor tudi ne v občinskem 
svetu, kateri je odlok sprejel, bo
mo zadevo predali kot pobudo za 
presojo ustavnosti in zakonitosti 
na Ustavno sodišče Republike Slo
venije. 

OO LDS Dobrepolje 
Predsednik Slave Palčar 

Odgovor župana 
Tonetu Vodičarju 

Gospod Tone Vodičar mi je v 
zadnji številke Našega kraja zasta
vil vprašanje, kako je z nošenjem 
državne zastave pri pogrebih in ali 
je za to obstaja kakšna uredba ali 
zakon. 

Občina Dobrepolje ima ureje
no to področje z odlokom o po
kopališkem redu (Url . RS št. 34 z 
dne 29.6.1996), ki ima osnovo v 
zakonu o pokopališki in pogreb
ni dejavnosti ( Ur. I. SRS 34/84 in 
Ur l . 26/90). V tem odloku je ure
jen način pokopavanja, roki po
kopov in urejanje pokopališč. V 
odloku je puščena svoboda izbi
re načina pokopavanja in ni izrec
no predpisano, kakšna znamenja 
in zastave so lahko v sprevodu. 
Tudi zakon govori o tem, da se po
greb opravi v skladu z željo pokoj
nika oziroma njegovih najbližnjih 
sorodnikov. Osebno menim, da bi 
slovensko zastavo morali bolj 
spoštovati in pogosteje izobešati, 
zlasti ob državnih praznikih. Vsaj 
za dan državnosti in dan samo
stojnosti bi morala viseti na vsaki 
hiši. Zelo pa se mi upira, da bi v 
to ljudi prisilili z odlokom ali za
konom. Ta zadeva bi morala biti 
spontana in neprisiljena. Tudi no
šenje državne zastave pri pogre
bih ni prepovedano niti predpisa
no in prav je tako. Živo imam še 
v spominu, kakšno negodovanje 
je prinesla določba v prejšnjem si
stemu, da mora iti na čelu spre
voda slovenska zastava, ki pa je 
takrat imela tudi simbol medna
rodnega komunističnega gibanja 
- peterokrako zvezdo. Nikoli se ni 
prijelo in dosti hude krvi je bilo za
radi tega. Prav je, da pustimo svo
bodo, če jo kdo želi, se jo lahko 
nosi, če je ne želi, pa ne. Kot vsi 
vemo, so pri nas pogrebi v orga
nizaciji vaščanov in potekajo po 
starih utečenih navadah, večina 
pogrebov je cerkvenih in na čelu 
sprevoda gre križ, za njim pa še 
drugi prapori ali zastave. Ne želim 
si ponovne polemike, ali naj bo na 
čelu križ ali zastava. Za vernega 
človeka je smrt prehod v večno 
življenje, križ pa simbol tega pre
hoda in odrešenja, pustimo to lju
dem v teh težkih trenutkih, če pa 
pogreb ni cerkven, naj bo tudi tak 
pogreb po želji pokojnika ali nje
govih domačih. Za naše pogrebe 
lahko mirno rečemo, da so lepi in 
lepo potekajo. Kakšen bo pogreb, 
pa je prepuščeno posameznikom 
in mislim, da je prav tako. Smrt 

je pravzaprav dejanje, ki je neiz
bežno, ki jo mora pretrpeti vsak 
sam in najbolj prizadene d o m a č e 
in bližnje sorodnike, zato je prav, 
da o načinu pokopavanja odloča
jo sami. 

Župan Občine Dobrepolje 
Anton Jakopič 

Kdo postavlja 
pravila 
nogometne 
tekme? 

Prišel je mesec september in z 
njim jesenski del občinske nogo
metne lige, ki je do sedaj poteka
la po pravilih nogometnega ligaš-
kega tekmovanja. V preteklih le
tih je liga potekala po dvokrož-
nem sistemu, kar pomeni, da se 
je vsaka ekipa pomerila z nasprot
nikom v spomladanskem in jesen
skem delu. Letos pa so bila pravi
la, na naše začudenje, spremenje
na. Igra se po dvokrožnem kom
biniranem sistemu, kar pomeni, 
da je prvih pet ekip uvrščenih v 
finalni del, ostalih pet pa v tola-
žilno skupino. 

V spomladanskem delu tekmo
vanja je potekalo vse normalno, 
sedaj pa se je pojavila "znanost" 
pri prenosu točk iz spomladan
skega dela tekmovanja, ki ne upo
š teva vseh osvojenih točk iz 
spomladanskega dela. 

Teden dni pred pričetkom je
senskega dela ligaškega temova-
nja smo prejeli razpored tekmo
vanja in lestvico, po kateri je eki
pa, ki je bila uvrščena na drugo 
mesto (z istim številom točk kot 
prvouvrščena ekipa), č u d e ž n o 
padla na četrto mesto. Kljub do
bremu poznavanju nogometnih 
pravil smo začudeni nad "čarov
nijo" sistema, ki nikjer ne obsta
ja. Še istega dne smo obiskali 
predsednika ŠD Dobrepolje g. 
Alojza Kuplenka in ga povprašali, 
kdo je izumil sistem takšnega 
točkovanja. Tudi on je bil videti 
presenečen. Rekel je, da o tem ne 
ve ničesar. Zagotovil nam je, da 
se bo o tej zadevi posvetoval z g. 
Andrejem Cevcem, ki je sekretar 
Športne zveze. Po nekaj dneh smo 
dobili odgovor, da se "čudežni" 
sistem točkovanja ne bo spreme
nil. Ker s tem nismo soglašali, smo 
se osebno zglasili pri g. Cevcu. V 
pogovoru z njim smo mu doka
zali, da tak sistem nogometnega 
točkovanja ne obstaja. Priznal je 

svojo napako, da svojo zamisel 
točkovanja ni podal v pravilih tek
movanja in nam jih poslal pred 
pričetkom lige. Predlagal nam je, 
da se pogovorimo z g. Kuplen-
kom in upoštevamo normalen si
stem točkovanja. To pomeni pre
nos vseh točk iz spomladanskega 
dela v jesenski del. Ponovno smo 
se obrnili na g. Kuplenka, ki pa o 
predlagani rešitvi ni hotel ničesar 
slišati in vedeti. Po vsem tem se 
nam zastavlja vprašanje, kakšna 
oseba zastopa interese športnikov 
in ali je to v interesu športa. 

Športni pozdrav 
ŠD Kompolje 

Problem 
upokojenca iz 
Bruhanje vasi 

Sem član upravnega odbora v 
Društvu upokojencev Dobrepolje. 
O vsem, o čemer razpravljamo na 
sestankih odbora, naprimer kdaj 
je kakšen izlet ali srečanje, pravo
časno obvestim vse člane v Bru
hanji vasi. Večkrat imam pri tem 
težave z ljudmi. Nekateri se ne 
morejo pravočasno odločiti, ali bi 
šli na izlet ali ne. Nekateri pravijo: 
"Če bo šel on, bom šel tudi jaz, 
če pa ne, tudi jaz ne bom šel." Na 
ta način odlašajo vse do poteka 
roka za plačilo prevoza. Večkrat se 
dogaja, da grem tudi po večkrat 
h kakšnemu članu, pa se še ne 
more odločiti. Na tak način se zelo 
težko urejajo stvari, zato bom od 
zdaj naprej obvestil, kdaj bo kak
šen izlet ali družabno srečanje in 
povedal za datum, do katerega je 
potrebno prinesti denar in konec. 

V nadaljevanju pa bom razložil, 
kaj se mi je zgodilo v mesecu av
gustu. 

Dne 12. julija smo imeli sesta
nek upravnega odbora in na 
njem sklenili, da bo 18. avgusta 
kopalni izlet v Izolo z odhodom 
ob 6. uri zjutraj. V času od 13. ju
lija do 10. avgusta sem sam ob
vestil vse upokojence iz vasi. Ena 
upokojenka pa je večkrat prišla k 
meni na obisk in sva se pogovar
jala tudi o izletih in zabavah upo
kojencev. Rekla mi je, da z vašča-
ni ne gre več na izlete in ne na 
kakršno koli srečanje ali zabavo, 
zato k njej ni treba hoditi po de
nar. Tako res nisem šel. Prišel je 18. 
avgust, čas odhoda avtobusa v 
Izolo. Iz vasi so se šle na izlet tri 
članice. Še pred 7. uro zjutraj sem 
dobil po telefonu "lepo zahvalo", 



ker nje nisem osebno obvestil o izletu. 
Vzelo mi je sapo od presenečenja. Kot da 
ne bi vedela. Bila je na tekočem tudi o 
tem izletu. Čez nekaj dni sem zvedel, da 
me je zmerjala in se jezila, ker je nisem 
obvestil o izletu, na katerega bi šla rada. 

V soboto, 12. septembra, sem šel spet 
po vasi povprašat, kdo gre 21. septem
bra na izlet na trgatev v Vipavo, z odho
dom ob 6. uri zjutraj ali pa 1. oktobra na 
Madžarsko v Lenti z odhodom ob 2.30 
zjutraj. Prišel sem tudi do omenjene čla
nice, jo povprašal najprej za Vipavo in na
to za Madžarsko. Rekla mi je, da ne gre, 
ker nima denarja. Potem pa me je vpra
šala, kaj mi je naredila, da je nisem obve
stil o izletu v Izolo. Dodala je še, da ni nič 
vedela o izletu in da ji je o njem poveda
la upokojenka iz druge vasi. To pa ni res, 
da ni vedela! Ko sva se tako prerekala, 
sem ji povedal, da sem obveščen tudi o 
tem, kako me je zmerjala. Potem mi je 
celo zagrozila, da bo šla na sodišče. 

Naj povem, da imam povsem čisto 
vest, kar zadeva moje delo z upokojenci. 
Prosim vse upokojence Bruhanje vasi, da 
predlagajo gospodu Konradu Piku dru
gega člana ali članico za upravni odbor 
upokojencev Dobrepolja, ker pod takšni
mi pogoji ne morem več opravljati dela, 
za katerega sem zadolžen. 

Anton Vodičar, Bruhanja vas 

Kdor i šče resnico, jo mora znati 
prenesti. 

(kitajski pregovor) 

Pogosto zapiramo oči, da bi nam 
stvari bile videti l epše . 

(Pontich) 

Pr i o b č u t k u man jv rednos t i je 
na j s labše to, da ga imajo napačni 
ljudje. 

(Jacgues Tati) 

Športno društvo Dobrepotje 
PRVENSTVO V MALEM NOGOMETU OBČINE DOBREPOLJE 

1 .KOLO JESENSKEGA DELA Z ONE, 6.9.1998 
FINALNA SKUPINA 

B R U H A N J A VAS - P I Z Z E R I A A D A M 2 : 2 
O K R E P Č . PRI Z O R I - Z A G O R I C A M O T O M A T 
V O D I Č A R B R D A V S - prosti 

L E S T V I C A : 

1. BISTRO PIZZERIA A D A M 5 3 1 1 12:13 - 1 10 

2. OKREPČEVALNICA PRI ZORI 5 3 0 2 14 : 8 + 6 9 

3. Z A G O R I C A M O T O M A T 5 2 0 3 13:1 5 - 2 6 

4. VODIC AR BRDAVS 4 2 0 2 1 4 : 9 + 5 6 

5. BRUHANJA VAS 5 1 1 3 9 : 1 7 - 8 4 

T O L A Z I L N A SKUPINA 

Z A G O R I C A - P R E D S T R U G E 
K O M A 750 - ŠD P O N I I K V E 
C E S T A M L A D I - prosti 

1 : 3 
4 : 1 

6. PREDSTRUGE 5 4 1 0 22 : 6 + 16 13 
7. ŠD PONIKVE 5 i 1 i 14 : 9 + 5 10 

8. CESTA MLADI 4 2 0 2 5 : 7 - 2 6 
9. K O M A 750 ri 2 0 i 13 : 14 1 6 

10. Z A G O R I C A 5 0 0 5 5 : 23 - 18 0 

NAJBOLJŠI S T R E L C I : 

B L A T N I K D U Š A N - 21, B A B I C V I L I - 15, M O H O R I Č I G O R - 13, 
K R O I T O R O V I Č Đ O K O - 12, M U L L E R E R O S - 12, S T R A H M A T E J - 11, 
G R A N D O V E C T O N I - 11, S T R A H M A R K O - 10, Z E V N I K M I R A N - 10, 
K U P L E N K A L O J Z - 9, M U S T A R T O N I - % ERČULJ V I N K O - 8, S T R N A D 
B O Š T J A N - 9 

PripravilAlojzKuplenk 

Kaj me je 
zadržalo doma ? 

Kljub temu, da prav dobro veste, kako 
zelo koristna je telesna aktivnost in ka
ko dobro se boste po njej počutili, se 
boste občasno vsemu temu odrekli. Nič 
hudega, dokler vam to ne pride v na
vado. 

O d vas ne pričakujem, da boste postali obse
deni s telesno aktivnostjo. Nič hudega ne bo, če 
boste kakšno vadbo izpustili in si privoščili še kaj 
drugega, kar popestri in polepša življenje. Seveda 
vam rekreacijo prepreči tudi poškodba , bolezehfrl 
ali slabo počutje. Tudi zaradi tega se ne smete po
čutiti krive, saj se ob tem ne boste nič bolje po
čutili ali hitreje okrevali. Z vadbo boste spet na
daljevali, ko boste okrevali. Res pa drži, da se ob 
redni telesni aktivnosti bolezen manj "prime" , saj 
se krepi imunski sistem. 

V mislih imejte tudi to, da vsak daljši premor ( 
nekaj tednov) pomeni padec telesne vzdržljivosti 
in spet smo na začetku. Če nam telesna aktivnost 
ne diši preveč, najdemo kar hitro pravšen izgo
vor: ni časa, preveč sem utrujena, prestara sem za 
kaj takega, ob tem se dolgočasim, ni denarja, sem 
predebela, da bi se izpostavljala in podobno. In 
vsi ti izgovori največkrat ne držijo. Problem je v 
nas samih. 

Zato si telesno aktivnost uvrstimo v svoj urnik 
in nič na svetu (oziroma skoraj nič) je ne sme pre
prečiti. Vsi si želimo biti zdravi, se dobro počutiti 
in dočakati zavidljivo in prijetno starost. 

Če pa ste med tistimi, ki resnično ne uživajo vt.^ 
nobeni telesni aktivnosti, potem samo pomislite, 
ali vam je v življenju vse všeč, kar počnete. Vsi mo
ramo o b č a s n o delati stvari, ki jih ne želimo. Po
vem vam, da začeti s telesno aktivnostjo ni nikoli 
prepozno - leta niso pomembna. Telesna aktiv
nost pa je takšna, da jo morate najprej poskusiti, 
šele nato lahko rečete, da vam ni všeč. In ker je 
toliko različnih oblik rekreacije, verjamem, da bo
ste tudi vi našli svojo, pa čeprav je to lovljenje z 
otroki na igrišču. Vendar ne pozabite: naš cilj je 
20-minutna neprekinjena telesna aktivnost ob pri
jetni glasbi in prijetnem ritmu ob povišanem srč
nem utripu (100 do 150 udarcev na minuto) vsaj 
dvakrat na teden. Saj le tako lahko dosežemo raz
lične koristi za svoje zdravje in počutje ter obliko 
telesa. 

Zato vabim vse zdrave, dobrosrčne, pozitivno 

naravnane na ure AEROBIKE ki bodo od 

O K T O B R A dalje, vsak T O R E K in 

Č E T R T E K , o d 1 9 . d o 2 0 . u r e , v 
prostorih šolske telovadnice OŠ Dobrepolje. 
Prisrčno vabljene in povabite še prijateljico. 

Voditeljica aerobike Stanka Kuplenk 
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O b smrti dragega moža , očeta, deda in tasta 

JULIJA PINOSA 
iz Kompol j 25 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem in sosedom za neseb ično p o m o č , za izražena 

sožalja, za darovano cvetje in sveče ter spremstvo na 
njegovi zadnji poti. 

Zahvaljujemo se tudi sobratom sina Rafota, še posebno 
inšpektorju Stanislavu Hočevar ju , obema naš ima duhovni

koma pa za v srce segajoče besede. Hvala vsem duhovni
kom, ki ste se prišli od blizu in daleč poslovit od njega. 

I Ivala vsem, ki ste napolnili cerkev in za njega mol i l i . 
Hvala BranetU Brodniku za tako lep govor, prav tako hvala 

•t Ivanu Brodniku za govor, hvala gasilskemu d ruš tvu za 
ne' 

p o m o č , za venec in tako lepo slovo. Hvala g. Konradu P iku 
za poslovilni govor, hvala M o š k e m u pevskemu zboru 

Ralko Fabiani za poslovilno petje, hvala njegovim sotrpi
nom iz Teharij, ki ste se od njega poslovili . Hvala vsem 
vaščanom, ki ste večer za veče rom mol i l i zanj in zanj 

darovali svete maše . 

Žena Pavla, sin Rafo, sin Jože in hčerka Danica z druž inami 

ZAHVALA 

O b smrti dragega m o ž a , očeta, dedka in tasta 

VINKA SAMCA 
iz Kompol j 122 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za p o m o č , za pisna in ustno 

izražena sožalja, za darovano cvetje in sveče ter spremstvo 
na njegovi zadnji poti. 

Zahvaljujemo se osebju Z D V i d e m za p o m o č v času 
bolezni. 

Iskrena zahvala gospodu ž u p n i k u Francu Škulju za lep 
pogrebni obred in M o š k e m u pevskemu zboru Rafko 

Fabiani za ganljivo petje. 
Posebna zahvala P G D Kompolje in G o d b i Dobrepolje za 

izredno lepo pogrebno svečanost . 
Hvala tudi gospodu E m i l u Kramžar ju za lep poslovilni 

govor. 

Žena Slava, sinova Janez in Jože z d r u ž i n a m a 

Pesniški kotiček 

Jože Štih 

S O N Č N I ŽAREK 

leavišla je kot sončni žarek 

da mi d u š o opijani in vzame m i srce 

saj veš dekle, ti si edina 

kateri morem in h o č e m reči na svetu vse 

da bojim se ljudi, ki nimajo skrbi 

bojim sc hladnih oči, v katerih ljubezni n i , 

bojim se tudi zate zdaj, 

da hladna megla ne vzame ti srce. 

Prišla je kot sončni žarek 

navihana vila mi vzela je srce 

v tvojem objemu spim in si želim 

da vsi ljudje jo najdejo 

to srečo majhno ki najlepša je. 

Prišla je kot sončn i žarek 

že sam njen pogled povedal m i je več 

kot toliko prejšnjih besed. 

Puhle besede srca je odpihni la 

kot kaplja rose se je razblinila. 

Iz Društva, gojiteljev m a l i h p a s e m s k i h živali 

Francoski mondian 
Nastal je v Franciji z dolgole tnim 

kr ižan jem mesnatih golobov. Pasmo 
so namenil i prireji mesa in šele v zad
njem stoletju je preoblikovana v seda
nji okrasni razstavni tip goloba. Ta go
lob je r azmeroma kratek in š i rok , 
predvsem pa nizek. Trebuh m u seže 
skoraj do tal. 

Prvotna teža do ločena po standardu 
je znašala 750 do 850 gramov, d a n a š 
nji vrhunski p r imerk i pa tehtajo do 
1400 gramov. 

Glava je razmeroma majhna za ta
ko velikost goloba. Ima poudarjeno iz
bočeno čelo in je lepo zaokrožena v za
ti l ju. 

Oči morajo bit i temne pri golobih 
belkastih oziroma zelo svetlih barv, pr i 
vseh d r u g a č n o obarvanih golobih pa 
morajo biti o r a n ž n e do rdeče barve. 
Očesn i o b r o č e k je ozek in je v skladu 
z barvo perja. 

Kl jun je srednje dolg, ne p r e m o č a n , 
pr i belih svetlejše mesnate barve, pr i 

ba rvas t ih pa 
rdečkas to me
snate ba rve . 
Nosne bradavi- . 
ce so slabo razvi
te. Vrat je kratek in 
p o k o n č e n , proti glavi je tanjši, proti pr
s im pa m o č n o razvit in prehaja v široke 
prsi , katere so zelo nizke in globoke, v 
spodnjem delu lepo obokane. Hrbet je 
kratek in širok, rahlo zaokrožen proti re
p u in je raven. Kr i l a so kratka in široka 
ter se telesu tesno prilegajo. Rep je kra
tek, proti koncu zožen. Golob ga nosi vo
doravno. 

Perje je kratko in š i roko, barve so be
la, č rna , rdeča , rumena, modra in m o -
drograhasta ter č r n o in rdeče lisasta ali 
tigrasta. Vse barve morajo biti izrazite. 
P r i m o d r i h je lahko telo pod kr i l i svetle 
barve, pri lisastih ali tigrastih pa morajo 
biti barve enakomerno razporejene. 

Pripravil Zvonimir Zabukovec 



Sporočilo za javnost 
Pravno-informacijski center (PIC) 
(Nevladana organizacija za brezplačno pravno pomoč) 

Pravno- in fo rmac i jsk i cen ter - P I C , ki od leta 1997 delu je v 
prostor ih na Mete lkov i 6, v L jubl jani , je bil us tanov l jen n a po
budo nev ladnih organizac i j in n jegov glavni cilj je utrditev prav
ne varnost i pri n a s . 

V ta n a m e n nudi P I C b rezp lačno p ravno pomoč in s v e t o v a 
nje nev ladn im o rgan i zac i j am in p o s a m e z n i k o m n a področ j ih 
č lovekov ih prav ic , human i t a rnega p rava , ugovo ra vest i , dru
ž inskega, d e l o v n e g a in s o c i a l n e g a p rava , vars tva okol ja in re
gistraci jskih društev, z a v o d o v in ustanov. 

P r a v n o pomoč in sve tovan je p rav i l oma nudijo abso lvent i in 
abso lven tke l jubl janske p ravne fakultete in d ip lomirani pravni 
ki in p ravn ice pod men to rs tvom izkušenih prakt ičn ih in a k a 
demsk ih pravnikov in z nj ihovo pomoč jo , v zap le tene jš ih pr i
mer ih pa P I C sode lu je tudi s p o s a m e z n i k i odvetn ik i . 

Po leg rednega sve tova lnega d e l a pr ipravl ja v okv i ru različ
nih projektov, kot so Brezp lačan p ravna pomoč , Ugovor vest i 
vojaški do lžnost i , Dos top do informaci j , Ot rošk i o m b u d s m a n , 
Pozna te svoje prav ice, S p o l n o nad legovan je , Zagovorn iš tvo , 
Status in f inanci ranje nev ladn ih organ izac i j ipd. vrsto okrogl ih 
miz , seminar jev in akt ivnost i , s kater imi obe ležu je tudi "Leto 
č lovekovih pravic". P o s e b n e projekte pa bo pravno- in formaci j 
ski center pripravi l ob letošnj i obelež i tv i 50 . ob le tn ice Sp lošne 
dek larac i je č lovekov ih prav ic . 

Kot edini v Sloveni j i , ki nudimi sp lošno pravno pomoč in s v e 
tovanje, žel imo, d a bi naše de lovan je pr ispeva lo k vzpostav i tv i 
večje samosto jnost i in samoin ic ia t ivnost i c iv i lne družbe na po
dročju pravne prob lemat ike in hkrati d o s e g a l o ljudi, ki tovrstno 
pravno pomoč potrebujejo. 

Če potrebujete našo pomoč , informaci je ali p a v a s z a n i m a 
sode lovan je na ka te rem od naš ih projektov, se n a m og las i te 
na nas lovu : M e t e l k o v a 6, 1000 L jub l jana ali po te le fonu: 0 6 1 / 
13 23 358 , 13 23 364 . 

N a j m u bo p r i h o d n o s t 

zagotovljena. i 

S prodajo delnic P/D-ov (Atena, Triglav, Kmečka družba. 
Arkada Nacionalna Finančna Družba,...) pri nas 
boste storili veliko dobrega. Čeprav boste Vi plačali 

običajno ceno, bomo mi del našega dobička 
prispevali za nakup inkubatorja za novorojenčke. 

ILIRIKA 

Porodnišnica Ljul)ljana 

li()K/NOI'()SKi:i )NISKAIIISAI).IX 
LjubljanaTel . 061/125-20-10, 

Medvode , Postojna, Koper, Slovenj Gradec, Sežana, 
Ajdovščina, Jesenice, Kranj , Ilirska Bistrica, Velenje 

Pogodbene poslovalnice: 
Murska Sobota, Lendava, Ljutomer, Gornja Radgona, 

Mar ibor , Ptuj, Celje, Šmarje pri Jelšah, Trbovlje, Tržič, 
N o v o mesto, Krško , Sevnica, Kranj , D o m ž a l e , M e d v o d e . ' 

T I R S d.o.o. Kompolje 110a, 1312 Videm Dobrepolje, tel./fax: 061/787 161 

P O O B L A Š Č E N I SERVISER IN PRODAJALEC VOZIL RENAULT 
ugodni krediti T + 3.75 

V mesecu OKTOBRU v a m nudimo ob nakupu z imskih pnevmatik 7% gotovinskega 

popusta, ob nakupu 4 pnevmatik pa še dodatne 3% ali plačilo na več čekov 

OB NAKUPU AVTOMOBILA 
PRAKTIČNO DARILO -4 ZIMSKE 
PNEVMATIKE MICHELIN 

SAVA ESKIM0 M+S 
145x13 M+S 
155/70x13 M+S 
165/70x13 M+S 
175/70x13 M+S 
185/60x14 M+S 

7 .393 .20 -POPUST 
8.424.97--POPUST 
8.962.91--POPUST 
10 .401 .60- -POPUST 
1 1 . 6 4 8 . 4 0 - P O P U S T 

V RENAULT 
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P E T E K , 2. oktob., ob 19.30 
ameriški znanstveno fantastični film 
I Z G U B L J E N I V V E S O L J U 
KRATKA VSEBINA: TV serijo je predvajala že TV 
Ljubljana sredi šestdesetih. Takrat za nakod-
kup cele serije ni bilo denarja in so odkupili 
malo manj kot polovico serije, zato se je zgod
ba končala, ko je bilo najbolj razburljivo. Zgod
ba je znana. Družina ROBINSONOVI z vesolj-
sk djo odide v sosednje osončje poiskat 
planet, kamor bi se lahko naselilo človeštvo z 
zastrupljene Zemlje. Na krov ladje se vkrca tu
di pokvarjeni doktor ZACHARY, ki reprogrami
ra računalnik, vendar je prepozen, da bi z ve
soljske ladje ušel, zato tudi on odleti z ladjo v 
vesolje. Zaradi reprogramiranja vesoljska lad
ja skrene iz začrtane poti in ROBINSONOVI se 
znajdejo izgubljeni v vesolju... 

N E D E L J A , 4. oktober, ob 15. uri in 19.30 
ameriška uspešnica - komedija zmešnjav 
M O Ž , KI J E P R E M A L O V E D E L 
KRATKA VSEBINA: Videotekar, ki bi bil vse živ
ljenje rad igralec, se poslovnim partnerjem 
predstavlja, da dela v "filmski industriji". To 
se sliši dovolj ugledno in marsikdo misli, da 
je filmski producent. Brat mu za rojstni dan 
hoče ustreči in se dogovori z gledališčem, ki 
uprizarja skeče v resničnem okolju in ne na 
odru, poleg igralcev pa sodelujejo tudi gledal
ci :d telefonsko govorilnico čaka na klic iz 
gledališča. Telefon zazvoni, videotekar dvigne 
slušalko in se vse dogovori, vendar klic ni bil 
namenjen njemu, temveč poklicnemu moril
cu, ki naj bi umoril predsednika britanske vla
de. Poklicni morilec pa dobi napotke iz gle
dališča in nehote postane igralec. 
Kakšne zmešnjave se začnejo, si lahko misli
te?... 

P E T E K , 9.oktober, ob 19.30 
ameriška romantična komedija 
ŽELIM SI T E 
KRATKA VSEBINA: Kakšna ljubezen je potreb
na za trajno zvezo? To je rdeča nit filma, ki jo 
scenarist NICHOLAS HYTNER predstavlja gle
dalcem. Mejo med ljubeznijo in prijateljstvom 
prestopajo homoseksualec CEORCE v podo
bi PAULA RUDDA, simpatična NINA, ki jo je 
upodobila |ENNIFER A N I S T O N , in | O H N 
PANKOVV, kot odvetnik VINCE.. . 

N E D E L J A , 11. oktober, ob 15. uriin19.30 
ameriška satirična komedija 
PASJI DNEVI 
KRATKA OZNAKA: Film govori o vedno vroči 
ameriški temi, seksualnem škandalu ameriš

kega predsednika. Ker se bližajo volitve, mora 
svetovalec Bele hiše v podobi ROBERTA De-
NIRA, prikriti škandal, za p o m o č pa zaprosi 
znanega holywoodskega producenta v podo
bi DUSTINA HOFFMANA. 

P E T E K , 16. oktob.,ob 19.30 
ameriški pustolovski film 
P R E Ž I V E T J E NA R O B U DIVJINE 
KRATKA OZNAKA: Spektakularni film o boju 
za preživetje dveh mož, ki sta z avionom str
moglavila v prostranstvih Aljaske. Prvi je mili
jarder, ki ga igra ANTHONY HOPKINS, drugi 
pa strastni fotograf, ki ga igra ALEC BALDVVIN. 
Bitka za preživetje v divjini je vse hujša in oba 
moška sta končno spoznala, da ni največja ne
varnost divja narava, ampak strah, izdajstvo, 
zahrbtnost in na koncu celo umor... 

S O B O T A , 17. oktob., ob 19.30 
ameriški znanstveno-fant. film 
SMRTONOSNI S P O P A D II. del 
KRATKA OZNAKA: Najprej je bila računalniška 
igrica, nato so posneli film, ki je prinesel kar 
veliko dobička, zato so posneli še drugi del, 
če bi šel dobro v denar, bi tudi tretjega. Zgod
ba je preprosta: skupina neustrašnih se boju
je z zlobo, ki prihaja iz vesolja. Svet bo obva
roval le boj na življenje in smrt... 

N E D E L J A , 18. oktober, ob 15. uri in ob 
19.30 
ameriški akcijski film 
S M R T O N O S N O O R O Ž J E 
KRATKA OZNAKA: To je že četrto nadaljeva
nje uspešnih filmov z M E L O M CIBSONOM in 
DANNIYEM CLOVERJEM v glavni vlogi. Kdo 
ne pozna dveh nekonvencionalnih policajev, 
s katerima se občinstvo za dve uri poda v film

ski vrtiljak akcije in humorja. Poleg MELA 
CIBSONA in DANNYA GLOVERJA v filmu ble
sti še znani ameriški komik CHRIS ROČK. 
Film je popolnoma nov, saj je imel svetovno 
premiero 10. julija 1998 v New Yorku. 

P E T E K , 23. oktob., ob 19.30 
ameriški kriminalni triler 
DIVJE STRASTI 
KRATKA OZNAKA: Odlični kriminalni triler z 
NEVE CAMPBELL v glavni vlogi. Vsebine filma 
vam ne smemo izdati, ker potem film ne bi 
bil zanimiv, izdamo lahko le toliko: KEVIN 
B A C O N igra policaja, ki sumič i , MATT 
DILLON je osumljen, DENISE RICHARDS je 
sumljiva, NEVE CAMPBELL je sumljivo nebog
ljena... 

N E D E L J A , 25. oktob., ob 15. in 19.30 
ameriški akcijsko vojaški film 
G . I . J A N E 
KRATKA OZNAKA: G. I. JANE JORDAN (DEMI 
MOORE) je prva ženska, ki je rekrutirana v po
sebno vojaško enoto. To je psihično in fizič
no najbolj naporno urjenje, v katerem uspe le 
40 % rekrutov. Vodja urjenja je prepričan, da 
nima najmanjše možnosti za uspeh, enako so 
prepričani člani vlade, ki urjenje nadzorujejo. 
Na vse načine se trudijo, da bi Jordan priznala 
poraz, a ona na njihovo presenečenje vsesko
zi vztraja. 
Po končanem urjenju je skupaj z enoto posla
na na Bližnji vzhod, tam mora v resničnem bo
ju reševati ranjenega kolega in izpeljati nalo
go, zaradi katere so prišli. Ali ji bo uspelo?... 

P E T E K , 30. oktob., ob 19.30 
ameriški akcijski film 
ELITNI MORILCI 
KRATKA OZNAKA: Osrednji junak zgodbe je 
kitajski emigrant JOHN LEE (CHOVV YUN-FAT), 
ki je bil nekoč poklicni morilec. Zaradi očita
nja vesti pa tudi številnih sovražnikov se pre
seli v Ameriko, kjer sprejme službo pri Mr. Wei, 
vodji podzemlja v Brooklvnu. JOHN naj bi one
m o g o č i l policijskega inšpektorja STANA 
ZDEKOVA (MICHAEL ROOKER), pri tem pa 
mu bo pomagala ponarejevalka dokumentov 
M E C CORBUN (MIRA SORVINO), ki zaradi te
ga postane tarča policije. LEE prepozno ugo
tovi, da sta v pasti, saj se mora boriti proti po
liciji in istočasno tudi proti armadi VVeievih 
morilcev. Reševati mora svoje in MECino živ
ljenje. 

N E D E L J A , 1. novemb., samo ob 19.30 
ameriška drama o mladostnikih in njihovih 
problemih 
P R E D M E S T J E 
KRATKA OZNAKA: Ameriška drama prežeta s 
številnimi rokovskimi skladbami. Zgodba je 
preprosta in je orientirana predvsem na mla
dino, ki se še išče in ki se ji lahko zgodi vse v 
eni noči. 
Prijatelje obišče sošolec in someščan, ki je se
daj rokovska zvezda, saj je njegov ansambel 
imel koncert v rodnem mestu, noč pa je do
volj, da devet junakov razburka mesto. 



VJkOJPRO 
3 V t 0 S 0 3 

d.o.o. 

prireja 

tečai CPP 
za kategorije A, B, Ekb, C, E, F 

na OŠ Dobrepolje 

Začetek tečaja bo 
dne 12.10. ob 17. uri. 

• Možna takojšnja vožnja v sodobnih 
vozilih, izbirate lahko med osebnimi 
vozili znamke Renault, Citroen, novi 
GOLF ; tovorno vozilo Merzedes Benz 
814 s priklopnikom; 

• Lokacijo pričetka vožnje lahko izbirate; 
na Strelišču na Dolenjski cesti ali na 
Kotnikovi; 

• Popust za dijake in študente; 

Prirejamo tečaj VARNO DELO S 
TRAKTORSKIMI PRIKLJUČKI (F kat.) 

Tečaj se bo začel v mesecu novembru. 0„ 
Informacije lahko dobite po telefonu 061/13 16 
301, G S M 041/726 897 

Prijave predhodno zbiramo vsak dan od 9. do 22. ure po telefonu 061/1316 301, GSM 041/726 897 
LEDINA CENTER, lokal 37, Kotnikova 5, Ljubljana 

O S N O V N A ŠOLA D O B R E P O L J E 

R A Č U N A L N I Š K I T E Č A J I 
V sodelovanju s podjetjem L A S E R C O M P U T E R d.o.o. prirejamo v naši 
novi računalniški učilnici začetni računalniški tečaj 

O F F I C E 9 7 
Program tečaja : - k ra tek u v o d v W i n d o w s 9 8 

M S W o r d 
M S Excel 

- Internet Exp lorer 

Tečaj o b s e g a 5 k r a t 4 š o l s k e u r e o d p o n e d e l j k a d o p e t k a v 
p o p o l d a n s k e m č a s u o d 16. u re nap re j . 
Prvi tečaj se začne 19. oktobra 1998. 
C e n a tečaja je 19.045,40 SIT z a v s a k e g a tečajnika. Prometni davek je 
vkl jučen v ceno. 
Največje število tečajnikov v p o s a m e z n e m tečaju je 13, kolikor je delavnih 
mest v računalniški učilnici. 
Tečaj vodi dipl. ing. Zvezdan Vitulič z as is ten tom. 
Pri jave spre jemamo v tajništvu šole. 
Z a dodatne informacije pokličite na tel.: 061 223-949 

VABLJENI !! 
M o ž n o s t p l a č i l a n a tri o b r o k e ! 
1 0 % Vsem tečajnikom priznavamo popust pri nadaljevalnem tečaju !! 
5 % Popust pri nakupu DTK računalnikov in ostale računalniške opreme !! 

Merharjeva 2, Ribnica, tel./fax.: 860 - 657 
Del. čas: 8.00 -18.00, sobota 8.00 -12.00 

o: B Elektronska nastavitev anten 
• Meritve TV signalov 
• Servis 
• Montaža KANAL-a A, POP TV, 

HTV 1,2,3 
• Montaža SAT sistemov 

(navadni, vrtljivi, 
digitalni) 

Garancija 12 
mesecev 
Plačilo na obroke 

8-letite izkušnje - razlog zev 
lwaliteta in zaupanje 

Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje, ki jo zastopa izdajateljski svet. Urednica: Mihaela Steklasa. 

Uredniški odbor: Metka Žnidaršič, Slavka Mustar, Ema Sevšek, Ivan Grandovec, Tina Šuštar, Katja Gregorič. 

Tisk in oblikovanje: Auroragraf d. o. o. Za foto Naš kraj: Tone Steklasa. Glasilo izhaja enkrat mesečno v 

nakladi 1 1 0 0 izvodov. Glasilo spada med proizvode, za katere se plačuje davek od prometa proizvodov po 

stopnji 5 odstotkov. 

Adamičeva 15 


